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Prawie cztery godziny trwa-
ło spotkanie konsultacyjno-
-informacyjne, na które 16 li-
stopada spółka Centralny 
Port Komunikacyjny zapro-
siła mieszkańców Sochacze-
wa do hotelu Chopin. Wzięli w 
nim udział reprezentanci CPK 
(Elżbieta Złotowska; Piotr 
Studnicki, ekspert ds. relacji z 
otoczeniem inwestycji kolejo-
wych i Kazimierz Peryt, eks-
pert z Biura Relacji Inwesty-
cji z Otoczeniem) oraz spółki 

IDOM Inżynieria, Architek-
tura i Doradztwo realizują-
cej na zlecenie CPK studium 
techniczno-środowiskowe, 
mające wskazać optymalny 
przebieg linii kolejowych łą-
czących port lotniczy z Płoc-
kiem i Włocławkiem. 

Od planów 
do pierwszej łopaty
Z zaproszenia skorzystało ok. 
200 mieszkańców Sochacze-
wa i okolic, burmistrz Piotr 
Osiecki, jego zastępca Da-
riusz Dobrowolski, naczelnik 

Wydziału Gospodarki Prze-
strzennej i Architektury UM 
Tadeusz Krysiak, radni mia-
sta i powiatu. W pierwszej 
części spotkania omówiono 
planowany przebieg linii ko-
lejowych przez nasze miasto, 
trzy rozpatrywane obecnie 
warianty dotyczące Choda-
kowa i trzy szlaki przecinają-
ce Boryszew (tzw. zachodnia 
obwodnica kolejowa), zasady 
wykupu gruntów, główne za-
łożenia projektu oraz wstępne 
daty dochodzenia do najważ-
niejszego wydarzenia, czyli 

wbicia pierwszej łopaty na pla-
cu budowy.

Nie jesteśmy 
przeciw, ale…
Pierwszy po tej prezen-
tacji o głos poprosił bur-
mistrz Piotr Osiecki, któ-
ry na wstępie podkreślił, 
że nie jest przeciwnikiem 
inwestycji strategicznych 
takich jak CPK, podobnie 
jak większość osób obec-
nych na sali, ale jako osoba 
zarządzająca miastem do-
strzega istotne zagrożenia.

- Sochaczew jest budo-
wany od wieków wzdłuż 
rzeki Bzury. W najdłuższym 
miejscu północ-południe to 
jest kilkanaście kilometrów. 
Już teraz z trudnością przy-
chodzi nam realizowanie in-
westycji liniowych. Mamy 
części miasta w bardzo du-
żym oddaleniu od siebie. 
Mamy historyczną część 
miasta, która nie tak dawno 
była oddzielnym miastem, 
czyli dzielnicę Chodaków – 
mówił burmistrz.

Mocno wybrzmiały słowa burmistrza, kilka razy podkreślającego, że inwestycja, która powinna rodzić nadzieję, w tym 
kształcie budzi głęboki niepokój. Poprowadzenie przez Sochaczew kolei dużych prędkości oznacza poszatkowanie miasta 
na trzy części, wielkie problemy z prowadzeniem inwestycji, odcięcie Chodakowa i Boryszewa od centrum.

Więcej na str. 2
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NASZE SPRAWY

Dokończenie ze str. 1

Z prezentowanych map wy-
nikało, że wprowadzenie kolei 
do Chodakowa oznaczałoby 
wysiedlenia w rejonie ulic Po-
wstańców Warszawy, Leśnej, 
Wiejskiej, Podchorążych, Wy-
szogrodzkiej, Smolnej, Wypa-
lenisko, Przylasek, Granicznej, 
Młynarskiej, Działkowej, Rej-
tana, Kolejowej, Chrobrego i 
Chopina. 

Trzy oddzielne 
organizmy
Piotr Osiecki zwrócił uwagę, 
że poprowadzenie kolei przez 
miasto w zdecydowany spo-
sób ograniczy możliwość re-
alizacji jakichkolwiek inwe-
stycji liniowych (kanalizacja, 
wodociągi, ciepłociągi, sie-
ci zasilające oświetlenie ulicz-
ne itp.).

- Jeśli samorząd będzie 
chciał zrealizować inwesty-
cję, która obejmie centrum 
i Boryszew, to de facto bę-
dzie realizował dwa od-
dzielne projekty – pierwszy 
z centrum do granicy CPK 
i drugi od granicy CPK. To 
jest klasyczne rozdzielenie 
funkcji miasta. Jeśli zreali-
zujecie i tę obwodnicę za-
chodnią, i ten przebieg ko-
lei dużych prędkości przez 
Chodaków, Sochaczew sta-
nie się trzema organizma-
mi. Do problemu z odległo-
ścią kilkunastu kilometrów 
dojdzie nam jeszcze pro-
blem trzech oddzielnych or-
ganizmów w jednym orga-
nizmie miejskim. Dla nas 
jest nie do zaakceptowania 
rozdzielnie miasta na części 
– mówił burmistrz.

Przez szkołę i żłobek
Wskazując na mapie na obszar 
Boryszewa pocięty trzema li-
niami   kolejowymi,   stwier-
dził, że „to jest jakiś koszmar”. 
Wedle założeń kolej pod zna-
kiem zapytania stawiałaby ist-
nienie Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury, marketu Patio 
Color, Biedronki, stacji pa-
liw i gmachu dawnej Wyższej 
Szkoły Zarządzania i Mar-
ketingu, obecnie siedziby fi lii 
Akademii Ekonomiczno-Hu-
manistycznej w Warszawie, 
niepublicznego żłobka, przed-
szkola, szkoły podstawowej i 
ponadpodstawowej. W dwóch 

z trzech wariantów linia ko-
lejowa miałaby przechodzić 
przez środek zakładów Bory-
szew S.A.

- Żadna z wyświetlanych 
map nie pokazuje Malesina, a 
to bardzo duże osiedle, duże 
skupisko ludzi, którzy główne 
funkcje realizują w centrum. 
Mówię o sprawach zawodo-
wych, społecznych, eduka-
cyjnych. Państwo na lata, na 
wieki, tworzycie tutaj bariery – 
zaznaczył burmistrz.

Ponownie wskazując na 
mapę Boryszewa stwierdził, 
że na szczęście sam projektant 
dał do zrozumienia, że one tak 
ingerują w tkankę miejską, że 
chyba szaleństwem byłoby, 
gdyby ktoś je dalej poważnie 
rozpatrywał.  

- To jest część miasta, któ-
ra, przy realizacji któregokol-
wiek z tych przebiegów, jest 
oddzielona całkowicie od So-
chaczewa. (…) Całkowicie nie 
do zaakceptowania, z punktu 
rozwoju miasta, jest jego roz-
członkowanie, a zdajemy so-
bie sprawę z tego, że tereny ko-
lejowe sprawiają niesamowite 
trudności nawet przy zbliże-
niu z jakąkolwiek inwestycją, a 
co dopiero z przejściem przez 
ten teren – mówił.

Totalny marazm
Zauważył też, że między por-
tem lotniczym a Płockiem 
Sochaczew jest jedynym 
miastem tej wielkości, a pro-
jektanci w swojej koncepcji 
szatkują je na części.

- W żaden sposób nie 
chcę powiedzieć, że tere-
ny wiejskie są mniej waż-
ne, ale powiat sochaczewski 
generalnie jest terenem rol-
niczym, który ma w swoim 
posiadaniu bardzo dużo nie-
użytków. Podejrzewam, że 
te zasady, które pan przed-
stawił jeśli chodzi o wykup 
nieruchomości, i te nieużyt-
ki, to jest najlepsza metoda, 
jak tworzyć wartość doda-
ną, jednocześnie nie niszcząc 
tego, co już powstało. (…) 
W tej chwili inwestycja, któ-
ra powinna rodzić nasze na-
dzieje, bo dostajemy nowe 
połączenia, nowe kierun-
ki rozwoju osadnictwa, bu-
dzi, mówiąc delikatnie, nasz 
głęboki niepokój. Ona budzi 

przede wszystkim brak ak-
ceptacji. (…) Jeszcze raz go-
rąco proszę, żebyście pań-
stwo uwzględnili, iż na 
waszej drodze stoi kilku-
dziesięciotysięczne   miasto 
ze swoimi funkcjami, które 
w przypadku czarnego sce-

nariusza będzie skazane na 
totalny marazm – apelował 
Piotr Osiecki.

Dwie godziny pytań
Drugą części spotkania sta-
nowiła seria pytań. Miesz-
kańców interesowało, kiedy 

poznamy dokładny przebieg 
torów, jak CPK potraktuje 
nieruchomości obciążone hi-
poteką, jakich parametrów 
użyją rzeczoznawcy wyce-
niając konkretną nierucho-
mość. Poddawano w wąt-
pliwość, czy za otrzymane 

odszkodowanie uda się ku-
pić działkę i zbudować dom 
w innym miejscu. Mieszkań-
cy pytali, jak CPK potraktu-
je osoby prowadzące w do-
mach działalność zarobkową, 
albo rolników, dla których 
utrata domu lub ziemi ozna-
cza też utratę źródła docho-
dów. Pytano, jak projektanci 
wyobrażają sobie życie w blo-
ku, który ma stać kilkanaście 
metrów od nasypu kolejowe-
go oraz dalsze funkcjonowa-
nie zakładów chemicznych w 
Boryszewie, które, wedle za-
łożeń, zostałyby przecięte to-
rami nowej linii kolejowej. Pa-
dło też najważniejsze pytanie, 
czy analizowane przebiegi ko-
lei mają już ostateczny kształt.

CPK: korekty 
są możliwe
Ze strony reprezentantów 
CPK padło zapewnienie, że 
obecnie planiści są na etapie 
analizowania wariantów pod 
wieloma względami, przede 
wszystkim   technicznymi, 
ekonomicznymi, środowisko-
wymi i społecznymi. Przela-
ne na mapy propozycje nie są 
zacementowane, możliwe są 
korekty, dlatego zachęcali do 
składania uwag i wypełnia-
nia ankiety konsultacyjnej do-
stępnej m.in. w kramnicach 
miejskich, w holu MBP na I 
piętrze oraz na stronie interne-
towej CPK. Jest na to czas do 9 
grudnia.

Zabierajmy głos!
Z podobnym apelem do so-
chaczewian zwrócił się bur-
mistrz podkreślając, że nawet 
jeśli CPK postawi na najmniej 
inwazyjny wariant kolejowy, 
nawet jeśli obejmie tylko kilka 
nieruchomości, to też jest czy-
jeś życie, czyjś majątek. 

- Na razie mówimy o tych, 
którzy będą wywłaszczani 
bądź zgłoszą się dobrowolnie, 
ale zostają sąsiedzi nieobjęci 
bezpośrednio realizacją tej in-
westycji. Jeśli są te osoby, pro-
szę o zabieranie głosu. Wy-
raźcie Państwo swój niepokój, 
swoje problemy. Jest jeszcze, 
mówiąc po sportowemu, piłka 
w grze. Być może macie takie 
argumenty, które w tych ana-
lizach będą miały głos decydu-
jący – argumentował.

Propozycje nie do zaakceptowania

Sześć analizowanych przebiegów linii kolei dużych prędkości 
przez Chodaków:
Wariant W1: CPK - Strzyżew - Mokas - Sochaczew ul. Smolna, glinianki 
w Plecewicach, ul. Wyszogrodzka - rzeka Bzura - Bibiampol w gminie Sochaczew
Warianty W4, W8 i W9: CPK - Zosin - Orły Cesin - Chodakówek - Sochaczew 
ul. Powstańców Warszawy, Leśna, Wiejska, Podchorążych, Wyszogrodzka - 
rzeka Bzura - Bibiampol w gminie Sochaczew
Warianty W6 i W6A: CPK - Zosin - Sochaczew ul. Wypalenisko, Przylasek, 
Graniczna, Chrobrego, Młynarska, Działkowa, Rejtana, Kolejowa, Chopina - 
rzeka Bzura - Gawłów w gminie Sochaczew

Aktualizacja map
21 listopada na stronie internetowej CPK dokonano aktualizacji map, którymi szczególnie 
powinni zainteresować się mieszkańcy gmin Teresin i Sochaczew. Po raz pierwszy 
pokazano, jak nowa linia kolejowa wychodząca z dworca CPK miałaby się połączyć 
z istniejącą linią Łowicz – Sochaczew – Warszawa. Pokazano też, którędy wychodząca 
z dworca CPK szybka kolej miałaby dotrzeć do trasy nr 92 (Poznań – Sochaczew 
– Warszawa) i dalej do Sochaczewa. W każdym wariancie projektanci zakładają, że 
dworzec powstanie między Szymanowem a Kawęczynem i obydwie linie przebiegną 
tuż obok zakładu produkcyjnego Bakomy. W jednej wersji tory idą dalej przez kompleks 
leśny, trasę nr 92, biegną przez Wymysłów, Pilawice, Szczytno, Strzyżew, Mokas do 
Sochaczewa. W innych wariantach za fabryką Bakomy kolej skręca na Nową Piasecznicę 
i do Sochaczewa dociera przez Kożuszki, Feliksów oraz Orły Cesin. Raz omija fabrykę 
Marsa, w innej wersji przebiega tuż obok niej.

Kolej dużych prędkości w Chodakowie. Dwie propozycje tną dzielnicę na pół, trzecia 

przechodzi przez glinianki w Plecewicach
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BUDŻET

Daniel Wachowski

Zgodnie z przepisami, 
prace nad budżetem na-
leży zakończyć do 15 li-
stopada, projekt uchwały 
przesłać do analizy Regio-
nalnej Izbie Obrachunko-
wej oraz radnym. Po stro-
nie wydatków największą 
kwotę, aż 70 mln zł, ra-
tusz odłożył na utrzyma-
nie szkół i przedszkoli, 
w tym 15 mln na dotacje 
dla prywatnych placówek 
edukacyjnych. Różnego 
rodzaju świadczenia ro-
dzinne i pomoc społeczna 
pochłoną łącznie 31 mln, 
gospodarka odpadami i 
ochrona środowiska 19,4 
mln, a utrzymanie i bu-
dowa nowych dróg ponad 
18 mln zł. 

Miasto zmniejszy dług 
- Obniżymy łączną kwo-
tę naszych zobowiązań, 
o czym wielu samorzą-
dowców może jedynie po-
marzyć. Na koniec 2023 
roku dług miasta będzie 
mniejszy niż obecnie o 
62 tys. zł. Dzięki oszczęd-
nościom nie zwolnimy 
tempa w inwestycjach, 
na które odłożyliśmy po-
nad 22 mln zł. W ponad 
80 procentach sfinansuje-
my je z pozyskanych do-
tacji, co potwierdza, jak 
skutecznie potrafimy się-
gać po środki zewnętrzne 
– mówi burmistrz Piotr 
Osiecki.

I dodaje, że to będzie 
trudny budżet, pełen nie-
wiadomych,   wymagający 
oszczędzania i szybkiego 
reagowania na zmieniają-
ce się ceny energii, paliw, 
kosztów pracy.

- Pierwszym krokiem 
jest zabezpieczenie pienię-
dzy na utrzymanie szkół, 
przedszkoli,   oświetlenie 
ulic, zakup paliwa do au-
tobusów ZKM, czystość 
i porządek, czyli podsta-
wowe zadania samorzą-
du. Inwestycje   zaplano-
waliśmy bardzo ostrożnie, 
a ich listę wydłużymy w 

trakcie roku, gdy dowie-
my się, jak duża jest nad-
wyżka budżetowa – dekla-
ruje burmistrz.

Największym przyszło-
rocznym projektem będzie 
remont dróg osiedlowych 
za niespotykaną dotych-

czas kwotę ponad 12 mln 
złotych. 

- Dwuletni program 
obejmie wszystkie dzielnice, 

a docelowo w latach 2023-
2024 w jego ramach prze-
budujemy aż 33 ulice. Ich 
listę poznamy na począt-
ku grudnia. Pracujemy nad 
nią bardzo skrupulatnie, bo 
powodzenie całego projektu 
zależy od szczegółów – in-
formuje Piotr Osiecki.

O tym, która ulica zosta-
nie przebudowana, zdecydu-
je kilka czynników. Po pierw-
sze, czy zapewnia dojazd 
jedynie do kilku posesji, czy 
do kilkudziesięciu. Jej szan-
se wzrosną, gdy ma większe 
znaczenie dla ruchu w danym 
rejonie miasta, a jej utwardze-
nie nie wiąże się z przebudo-
wą podziemnych sieci. 

- Sprawdzamy też, od 
ilu lat istnieje osiedle, czy 
jesteśmy właścicielem ca-
łej działki przeznaczonej 
pod remont drogi i czy jej 
przebudowa wiązałaby się 
z koniecznością uzyskania 
uzgodnień np. z PKP, co 
może potrwać kilka mie-
sięcy – wylicza burmistrz. 

Jesienią 
Strefa Aktywności
Młodzież i dzieci zapewne 
ucieszy, że w okolicy bul-
warów nad Bzurą powsta-
nie Strefa Aktywności. Park 
wyposażony w tory do jaz-
dy na rowerach, rolkach i 
deskorolkach, przeszkody 
i pochylnie, ma być goto-
wy jesienią przyszłego roku. 
Zakończy się także poważny 
remont sal gimnastycznych 
w szkołach podstawowych 
nr 1 i 7 oraz elewacji urzę-
du miasta. W wykazie inwe-
stycji znajdziemy też mniej-
sze, ale wcale nie mniej 
ważne zadania, jak budo-
wa nowych placów zabaw, 
wspieranie rozwoju ogro-
dów działkowych, wykona-
nie dokumentacji przebu-
dowy ulicy Rozlazłowskiej 
oraz dwóch odcinków woje-
wódzkiej drogi nr 705, czy-
li ul. 15 Sierpnia (odcinek 
od granic miasta do Kościń-
skiego). W przyszłym roku 
zakończą się też prace nad 
projektem rewitalizacji sta-
dionu przy ul. Chopina.

Po pierwsze dobre drogi
Do sochaczewskich radnych przesłano już projekt budżetu miasta na 2023 rok. Dochody samorządu 
oszacowano na 183,6 mln, a na inwestycje przeznaczono 22,3 mln zł. Uchwała budżetowa będzie 
rozpatrywana na sesji rady miasta jeszcze przed Bożym Narodzeniem.

Dziesięć największych miejskich inwestycji w 2023 roku:
12.100.000 zł - „Mała ojczyzna Chopina” - przebudowa dróg miejskich stanowią-
cych element tras turystycznych i ścieżek rowerowych - etap I (1,2 mln zł - środki 
własne, 10,9 mln zł dotacja z rządowego Programu Inwestycji Strategicznych 
„Polski Ład”) 
5.900.000 zł - Strefa Aktywności – zagospodarowanie terenów nad Bzurą, etap 
III (900 tys. zł - środki własne, 5 mln zł dotacja z rządowego Programu Inwestycji 
Strategicznych „Polski Ład”) 
2.350.300 zł - termomodernizacja budynków użyteczności publicznej - sali 
gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1, sali gimnastycznej wraz z łącz-
nikiem przy Szkole Podstawowej nr 7 oraz docieplenie budynku Urzędu Miasta 
(200 tys. zł - środki własne, 2,15 mln zł dotacja z rządowego Programu Inwestycji 
Strategicznych „Polski Ład”)
448.113 zł - budowa przeprawy mostowej przez Bzurę – opracowanie 
dokumentacji projektowej (dotacja dla powiatu)
300.000 zł - rezerwa celowa na realizację inwestycji i zakupy inwestycyjne 
300.000 zł - modernizacja pasa drogowego dróg miejskich
230.000 zł - doposażenie placu zabaw przy ul. Chabrowej 
110.000 zł - dokumentacja projektowo-kosztorysowa przebudowy al. 600-lecia 
(pomoc dla MZDW)
100.000 zł - doświetlenie przejść dla pieszych
100.000 zł - wykup gruntów pod drogi gminne

Dewajtis na finiszu
Za miesiąc fi rma Strabag zakończy przebudowę ulicy Dewajtis, która wraz 
ze Spacerową ma stanowić główny dojazd do nowego mostu na Bzurze. Droga 
jest przebudowywana na całej długości 365 metrów. W ramach projektu została 
poszerzona z 3,5 do 6 metrów, zyskała asfalt, obecnie układane są chodniki, 
ścieżka rowerowa, powstają zatoki postojowe oraz rowy gromadzące nadmiar 
wody, umacniane betonowymi płytami ażurowymi. Dzięki wsparciu ministra 
Macieja Małeckiego miasto pozyskało na ten cel 1,33 mln zł dofi nansowania 
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Dotacja pokryje ponad 50 proc. kosztów 
tego przedsięwzięcia.

WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999
Policja 
997, 47 705-52-22

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82
Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po godz. 
15.00 awarie można zgłaszać pod 
numerami telefonów:
SUW Płocka 
46 811 16 44, 
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742

Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 
862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,
Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

Centrum Usług Społecznych 
46 863-14-81, 
46 863-14-82

Miejska 
Audycja 
Samorządowa

W każdy 
wtorek 

i czwartek 
o 11:30

na antenie 
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Gdy kilkanaście lat temu 
ruszyły pierwsze spotka-
nia, mieszkańcy głośno 
narzekali, że wiosną i je-
sienią brodzą w błocie, 
ulice są ciemne, braku-
je miejsc do wypoczynku, 
placów zabaw w dzielni-
cach. Przychodziły tłumy, 
a atmosfera debaty bywa-
ła napięta. Z roku na rok, 
gdy program „Drogi za-
miast błota” znacząco po-
prawiał stan ulic i chod-
ników, a ratusz w latach 
2011-2021 zainwestował 
ponad 200 mln złotych w 
rewitalizację parków, te-
reny rekreacyjne nad Bzu-
rą i Utratą, żłobek, boiska, 
hale sportowe, amfi teatr, 
ocieplenia szkół i setki in-
nych projektów, frekwen-
cja na spotkaniach stawa-
ła się coraz mniejsza. Nie 
znaczy to jednak, że nie 
ma problemów i spraw do 
załatwienia. 

Boryszew
Wiele pytań dotyczyło 
stanu dróg osiedlowych. 
Burmistrz przypomniał, 
że lada dzień poznamy 
listę 33 ulic, które będą 
przebudowane w latach 
2023-2024. Pieniądze na 
ten cel udało się pozy-
skać z Programu Inwesty-
cji Strategicznych „Polski 

Ład” dzięki zabiegom wi-
ceministra Macieja Ma-
łeckiego. Miasto otrzy-
mało prawie 22 mln na 
przebudowę 33 ulic oraz 
5 mln na budowę Strefy 
Aktywności nad Bzurą. 
W przypadku dróg dota-
cja pokryje 95 proc. war-
tości inwestycji, a w Stre-
fie Aktywności 85 proc. 
Drugim wiodącym tema-
tem była dystrybucja wę-
gla po preferencyjnych 
cenach. Miasto jest goto-
we do tego zadania, czeka 
jedynie na sygnał, gdzie i 
kiedy ma odebrać zamó-
wione kilkaset ton wę-
gla i ekogroszku. Rozma-
wiano też o wodzie, która 
po intensywnych opadach 
deszczu nie dość szyb-
ko spływa do kanalizacji, 
odcinkach dróg wymaga-
jących remontu i kreślo-
nych przez CPK planach 
poprowadzenia przez tę 
dzielnicę nowej linii ko-
lejowej.

Chodaków
Mieszkańcy pytali, czy 
będzie drugi etap moder-
nizacji terenów rekreacyj-
nych nad Utratą? Jest to w 
planach, ale decyzja w tej 
sprawie zapadnie w poło-
wie przyszłego roku, gdy 
będzie można ocenić, ja-

kimi wolnymi środkami 
dysponuje ratusz. Miesz-
kańców interesowało, czy 
można wyznaczyć dodat-
kowe pasy dla pieszych 
na ulicy Wyszogrodzkiej 
oraz zamontować pro-
gi zwalniające na Topo-
lowej, gdzie po ułożeniu 
asfaltu zaczęły się popisy 
młodych kierowców, kto 
szybciej pokona ten odci-
nek. Burmistrz wyjaśnił, 
że Wyszogrodzka to dro-
ga wojewódzka, ale oczy-
wiście porozmawia o pa-
sach z dyrekcją MZDW. 
Jeśli chodzi o progi, to 
zbadaniem sprawy zajmą 
się miejskie służby drogo-
we. Mieszkańców intere-
sowało też, na jakim eta-
pie są negocjacje z koleją 
na temat przejęcia grun-
tów w śladzie kolejki wą-
skotorowej pod ścieżkę 
rowerową i jakie narzę-
dzia ma samorząd do wal-
ki z rodzinami, które albo 
wcale nie płacą za śmieci, 
albo zgłaszają zaniżoną 
liczbę domowników.

Za Bzurą
Trzecie spotkanie odby-
ło się w siedzibie Środowi-
skowego Domu Samopo-
mocy przy ul. Zamkowej. 
Tam wiodącym tematem 
były drogi, nie tylko miej-

skie, ale też powiatowe. 
Burmistrza pytano m.in., 
czy samorząd ma zamiar 
wyremontować ulice Bo-
lechowskich i Kasprowi-

cza, kogo informować o 
niedziałającej sygnalizacji 
świetlnej na skrzyżowaniu 
Płockiej i Gawłowskiej, 
kto powinien sprzątać 

chodniki przy ulicy Płoc-
kiej. Były też uwagi do 
funkcjonowania komuni-
kacji miejskiej oraz prośba 
o wymianę wiat przystan-

Cztery wieczory rozmów
Zakończył się tegoroczny cykl spotkań burmistrza z mieszkańcami Sochaczewa. O problemach, bolączkach, 
oczekiwaniach wobec samorządu rozmawiano w SCK w Boryszewie, SCK w Chodakowie, ŚDS przy ul. Zamkowej 
i kramnicach miejskich. W spotkaniach uczestniczyli także wiceburmistrzowie Marek Fergiński i Dariusz Dobrowolski.

To dopiero wstępna koncepcja Strefy Aktywności. Prace nad ostatecznym kształtem obiektu 

jeszcze trwają

ZDANIEM BURMISTRZA PIOTRA OSIECKIEGO
Każde ze spotkań jest dla mnie źródłem cennej wiedzy 
o sprawach, które bolą, wymagają korekty, ale też cieszą 
i napawają dumą naszych mieszkańców. Wyraźnie 
widać, że coraz rzadziej rozmawiamy o drogach i chodni-
kach, bo w tym zakresie wykonaliśmy ogromny skok, 
a znacznie więcej uwagi poświęcamy sprawom czysto-
ści, porządku, wspólnej walki z wandalizmem, dbałości 
o estetykę miasta. Mieszkańcy czują, że wiele od nich 
zależy i chcą mieć wpływ na swoje otoczenie. To niezwy-
kle budujące. Każdego dnia zmieniamy nasze otoczenie na lepsze. Pragnę 
serdecznie podziękować każdemu, kto poświęcił swój czas na rozmowy 
o sprawach miasta.
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kowych przy ul. Gawłow-
skiej. 

Centrum
Na czwarte tegoroczne 
spotkanie przyszli miesz-
kańcy centrum. Jak w każ-
dej dzielnicy także tu pa-
dały pytania o sprzedaż 
węgla, plany kolejowe CPK, 
ścieżkę rowerową wzdłuż 
torów wąskotorówki oraz 
postęp prac przy projek-
towaniu nowego mostu 
na Bzurze. Liderem tego 
przedsięwzięcia jest samo-
rząd powiatowy, a miasto i 
gmina Sochaczew partne-
rami współfi nansującymi 
dokumentację techniczną. 
W projekcie budżetu mia-

sta na 2023 rok zapisano na 
ten cel blisko pół miliona 
złotych. Mieszkańcy zgła-
szali, że narasta problem 
podrzucania dużych partii 
śmieci do ulicznych koszy, 
skarżyli na nieprawidłowo 
parkowane auta przy uli-
cach Piłsudskiego, Olim-
pijskiej i Ułanów Jazło-
wieckich oraz nocne rajdy 
po ulicy Gawłowskiej. 
Uczestników interesowa-
ło, jaki jest postęp prac 
nad wytyczeniem i budo-
wą trasy północ-południe. 
Były też tematy społeczne 
- opieka nad osobami star-
szymi, samotnymi i nie-
pełnosprawnymi.

(mf, seb, daw)

NAJCZĘŚCIEJ ZADAWANE PYTANIA
Czy jest w planach przebudowa alei 600-lecia na 
odcinku od torów kolejki wąskotorowej do skrzy-
żowania z Trojanowską i Staszica? 
Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich deklaruje, że 
wprowadzi to zadanie do swoich planów inwestycyj-
nych zaraz po tym, gdy miasto przekaże mu dokumen-
tację techniczną. Ratusz zlecił opracowanie projektu i 
kosztorysów. Prace nad dokumentacją trwają.

Czy miasto, w związku z oszczędzaniem energii, 
planuje nocne wyłączenia oświetlenia ulicznego, 
jak ma to miejsce w niektórych gminach?
Najważniejszą kwestią jest bezpieczeństwo mieszkańców, 
więc o gaszeniu lamp nie może być mowy. Trwa wymiana 
opraw na energooszczędne, ledowe, oraz analizy, czy tech-
nicznie udałoby się na mniej uczęszczanych ulicach gasić 
co drugą lampę. Jeśli takie rozwiązanie nie wpłynie nega-
tywnie na bezpieczeństwo, będzie zastosowane.

Kiedy wymieniony zostanie bardzo zniszczony odci-
nek chodnika w Chodakowie, na wysokości parku?
Od 2016 roku MZDW wydał na przebudowę swoich dróg, 
mostów i rond leżących w granicach miasta prawie 37 mln 
zł, czyli niespotykaną dotąd kwotę. Tak duży zakres prac 
udaje się realizować dzięki bardzo dobrej współpracy z 
radnym sejmiku Mirosławem Adamem Orlińskim i dy-
rekcją MZDW. Nasi partnerzy wiedzą, w jakim stanie jest 
chodnik i jakie są oczekiwania społeczne w tym względzie, 
dlatego przy najbliższej sposobności wprowadzą jego wy-
mianę do planów remontowych MZDW.  

Czy miasto podniesie podatki, ceny wody i ście-
ków w 2023 roku? 
Stawki podatkowe nie będą podniesione, takie są ustalenia bur-
mistrza i przewodniczącego rady miasta. Jeśli chodzi o wodę 
i ścieki, to w czerwcu ub. roku nie tylko nie podniesiono cen, 
lecz je obniżono, a sochaczewski ZWiK znalazł się w gronie 3 
proc. przedsiębiorstw wodociągowych w kraju, które zdecydo-
wały się na taki ruch. Jeśli nie wydarzy się nic nadzwyczajnego, 
obecna taryfa ma obowiązywać do czerwca 2024 roku. 

Jak miasto poradzi sobie w tak niepewnym czasie 
podwyżek, infl acji, rosnących kosztów energii?
Na pewno będzie to trudny rok, ale w historii samorządu 
bywały znacznie gorsze okresy, choćby chude lata pierw-
szej kadencji czy czas walki z covidem, a mimo to ratusz i 
podległe mu jednostki wypełniały swoje zadania. Pewne 
projekty trzeba będzie przesunąć w czasie, mocniej zaci-
snąć pasa, ale samorząd na pewno sobie poradzi.

Daniel Wachowski

Ponownie tej zimy o od-
śnieżanie 116,7 km so-
chaczewskich ulic zadba 
Zakład Komunikacji Miej-
skiej. Gdy sypnie śnieg wy-
konawca jest zobowiązany 
pełnić całodobowy dyżur 
oraz posiadać w pełnej go-
towości sprzęt specjali-
styczny i pomocniczy. Po-
jazdy mają rozpocząć pracę 
najpóźniej w ciągu godzi-
ny od wystąpienia opadów. 
Na tegoroczną akcję „zima” 
odłożono 130 tys. zł. 

Miejskie drogi podzie-
lone są na trzy standar-
dy utrzymania. W naj-
wyższym, II standardzie, 
znajduje się szesnaście 
głównych ulic o długości 
11,8 km. Są to: 1 Maja, 15 
Sierpnia, Licealna, Łowic-
ka, Łuszczewskich, Ułanów 
Jazłowieckich, Olimpijska, 
Płocka, Pokoju, Reymonta, 
prezydenta Kaczorowskie-
go, Toruńska, Traugutta, 
Wąska, Warszawska i Że-
romskiego. W III standar-
dzie utrzymywanych bę-
dzie 214 ulic o długości 79,1 
km, a w IV 73 ulice o łącz-
nej długości 25,9 km.

ZKM ma dbać też o 
czystość na przystankach, 
sprzątać parkingi przy ul. 
Targowej, przy kościele w 
Trojanowie i plac „Parkuj 
i jedź” przy wieży ciśnień. 
Zlecono mu też oczysz-

czanie ważnych dróg we-
wnętrznych m.in. w rejonie 
ul. Niemcewicza, Fabrycz-
nej, Grunwaldzkiej, Sta-
szica (obok okrąglaka), 
wokół bloków przy Gaw-
łowskiej. Odśnieżone mają 
być też dojazdy do kotłow-
ni. Oprócz ZKM za zimo-
we utrzymanie wybranych 
fragmentów miasta odpo-
wiada Zakład Gospodar-
ki Komunalnej, oczyszcza-
jący ze śniegu chodniki w 
pasach drogowych i par-
kach.

Na terenie Sochacze-
wa znajdują się drogi kra-
jowe, wojewódzkie, po-
wiatowe i miejskie, dlatego 
uwagi dotyczące zimowego 
utrzymania należy zgła-
szać do odpowiedniego za-
rządcy. W przypadku dróg 

w zarządzie miasta należy 
dzwonić pod całodobowy 
telefon dyżurnego ZKM 
(46) 862-99-27. 

Drogę krajową na tere-
nie miasta, którą zarządza 
GDDKiA, mamy tylko jed-
ną, jest nią obwodnica.

Z kolei drogi wojewódz-
kie to ul. Wyszogrodzka, 
Chodakowska, Chopina, al. 
600-lecia, Piłsudskiego, Ży-
rardowska, 15 Sierpnia (na 
odcinku od obwodnicy do 
granic miasta w dzielnicy 
Malesin). Od 7.00 do 23.00 
uwagi można zgłaszać pra-
cownikom fi rmy Abramss, 
odpowiadającej za odśnie-
żanie tych dróg, pod nu-
merami telefonów 698-660-
328 lub 882-016-178. Po 
23.00 można dzwonić pod 
numer 692-462-720.

Drogi powiatowe na te-
renie miasta mają 19,4 km 
długości. To siedemnaście 
ulic:   Towarowa,   Okrzei, 
Sienkiewicza,   Botaniczna, 
Boryszewska,   Inżynierska, 
Ziemowita, Staszica, Tro-
janowska, Młynarska, Łą-
kowa, Mostowa, Brukowa, 
Gawłowska, Księcia Janu-
sza, Głowackiego i Lubie-
jewska (do obwodnicy). Dy-
żurny ruchu w Powiatowym 
Zarządzie Dróg w Sochacze-
wie jest dostępny pod nr. tel. 
862-25-68, pełni dyżur w dni 
robocze od 7.00 do 15.00. Po 
godzinie 15.00 oraz w sobo-
ty, niedziele i święta pod tym 
samym numerem telefonu 
pełnione są całodobowe dy-
żury – ale tylko wtedy, gdy 
wystąpią szczególnie trudne 
warunki na drogach.

Kto powinien odśnieżyć?
Gdy występują opady śniegu lub przymrozek spowoduje tzw. szklankę na drogach, do 
pracy przystępują pracownicy Zakładu Komunikacji Miejskiej. Jednocześnie za usuwanie 
śniegu zabierają się ekipy odpowiedzialne za zimowe utrzymanie dróg zarządzanych 
przez powiat, marszałka i Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad.

Trwają prace nad opracowaniem projektu Strategii Rozwoju Gminy Miasto Sochaczew na lata 2024-2030. 
Żyjemy w niełatwej teraźniejszości, w której poza realizacją bieżących zadań i aktualnych wyzwań, chcemy ambitnie zaprojektować przyszłość 

naszej lokalnej wspólnoty samorządowej na kolejne lata, z myślą o następnych pokoleniach.
Chcielibyśmy poznać Państwa opinię na temat obecnej sytuacji, a także oczekiwania wobec kierunków rozwoju miasta. Uprzejmie prosimy 

mieszkańców miasta Sochaczew o wypełnienie ankiety do 2 grudnia 2022 roku.
Dotychczasowa Strategia Rozwoju Gminy Miasto Sochaczew pochodzi z 2017 roku i ze względu na zmianę przepisów prawa, a także bardzo 

wysoki stopień wykonania inwestycji zaplanowanych do realizacji oraz zmieniającą się sytuację gospodarczą, społeczną i przestrzenną 
Sochaczewa, jak i jego otoczenia, wymaga zastąpienia nowym dokumentem.

Szczególnie zależy nam na wspólnej dyskusji o bieżących sprawach miasta, a także o przyszłości naszej „małej ojczyzny” w kilkunastoletniej 
perspektywie, dlatego już na pierwszym etapie podjętych prac - w momencie diagnozy miasta w sferze społecznej, gospodarczej i przestrzennej 

oraz wytyczenia głównych kierunków rozwoju - zachęcamy do wyrażenia swojej opinii. 
Państwa udział w budowaniu Strategii Rozwoju jest dla nas ważny, a wypełnienie  wspomnianej ankiety niech stanie się pierwszym krokiem 
i pozytywnym wkładem w planowanie wspólnej dobrej przyszłości. Wzór ankiety można pobrać ze strony internetowej Sochaczew.pl oraz 

otrzymać w Biurze Obsługi Klienta UM przy ul. 1 Maja 16. 
Wydział Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych UM
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Sebastian Stępień

Wydarzenie było okazją 
do złożenia podziękowań 
osobom zaangażowanym 
w pomoc dla prowadzone-
go przez Fundację „Ja-Ty-
-My”, działającego w dziel-
nicy Chodaków, Warsztatu 
Terapii Zajęciowej. Na sce-
nę, gdzie otrzymali dyplo-
my i upominki, zaproszo-
na została również kadra 
WTZ a także osoby wyróż-
niające się w pracy wolon-
tariusza. Specjalne podzię-
kowania   otrzymał prezes 
Tomasz Musielski. 

Nagrody   za   najlep-
sze prace otrzymały dzie-
ci, które wzięły udział w 
II Powiatowym Konkursie 
Plastycznym „Ja-Ty-My”. 
W tym roku na konkurs 
wpłynęło 151 prac, dlatego 
jury w składzie: Katarzy-
na Kajak, Barbara Derda, 
Marcin Hugo-Bader, Piotr 
Pętlak oraz Michał Orliń-
ski miało niełatwe zada-
nie.   Ostatecznie   wyróż-
niono 19 uczestników. W 
imieniu sponsora, banku 
PKO BP, nagrody wręczyła 
Małgorzata Dolińska.

Ostatnim, ale na pew-
no nie najmniej ważnym 
punktem programu, był 
koncert muzyki fi lmowej 
„Nuty Wyjęte z Kadru”. 
Jego organizacja była moż-
liwa dzięki wsparciu z mi-
nisterstwa kultury. Na pro-
gram złożyły się piosenki i 
kompozycje instrumental-

ne pochodzące z polskich 
fi lmów fabularnych oraz 
seriali. Kilka wykonań z 
tego wieczoru na pewno 
na długo zapadnie w pa-
mięć widzom. Izabela Po-
łońska popisała się pięk-
ną interpretacją piosenki 
„Malinowy Król”. Z kolei 
Jacek Malanowski ocza-
rował słuchaczy brawuro-
wym wykonaniem utworu 
„Róża i bez”. Znakomicie 
zabrzmiała też piosenka-
„Stare Drzewa” (Bartek 
Grzanka). Publiczność na-
grodzi ła   w ykonawców 
owacją na stojąco i nie wy-
puściła ich bez bisu. 

W gali i koncercie wzięli 
udział m. in. dyrektor biura 
poselskiego Macieja Małec-
kiego, Michał Orliński, sta-
rosta Jolanta Gonta, prze-
wodniczący rady powiatu 
Andrzej Kierzkowski, prze-
wodniczący rady miejskiej 
Sylwester Kaczmarek, pre-
zes Stowarzyszenia Wspar-

cie Społeczne „Ja-Ty-My” 
Tomasz Musielski, sekretarz 
Urzędu Miasta w Socha-
czewie Joanna Niewiadom-
ska-Kocik, sekretarz Urzę-
du Miasta w Skierniewicach 

Edyta Cieślak, kierownik 
WTZ Sochaczew Piotr Pę-
tlak, osoby niepełnospraw-
ne, samorządowcy, dyrek-
torzy placówek i instytucji 
powiatowych i miejskich. 

Uroczyste obchody 
czterech wydarzeń
W Państwowej Szkole Muzycznej I i II st. im Fryderyka Chopina miała miejsce 
wyjątkowa uroczystość. Fundacja „Ja-Ty-My” w jeden wieczór rozstrzygnęła 
II Powiatowy Konkurs Plastyczny, uczciła Międzynarodowy Dzień Osób 
z Niepełnosprawnościami, Dzień Pracownika Socjalnego, a na koniec zaprosiła 
gości na koncert muzyki fi lmowej „Nuty Wyjęte z Kadru”.

Kadra Warsztatu Terapii Zajęciowej odebrała nagrody z okazji Dnia Pracownika Socjalnego

Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą 
dodrukowało dwie bardzo popularne pozycje książkowe, 
dzięki temu w sprzedaży ponownie dostępne są dwa al-
bumy - „Sochaczewska ojczyzna Chopina” (cena 50 zł), 
oraz „Stary Sochaczew” (cena 65 zł). Książki idealne do 
przeglądania w domowym zaciszu, w zimowy wieczór, 
albo na prezent pod choinkę.

Muzealne bestsellery 
znowu dostępne

Wyniki konkursu plastycznego:
I miejsce w kategorii I -IV klasa szkoły podstawowej: Nikola 
Gerasik – Szkoła Podstawowa w Kozłowie Biskupim
I miejsce w kategorii V -VIII klasa szkoły podstawowej: 
Matylda Rogala – Szkoła Podstawowa w Kątach
I miejsce w kategorii szkoły ponadpodstawowe: Karolina 
Antoniak – Zespół Szkół im J. Iwaszkiewicza
(pełne wyniki publikujemy w portalu www.sochaczew.pl)
Wyróżnienia dla kadry WTZ: Marta Czerwińska-
-Golonka, Ryszard Berent, Dorota Białkowska, Damian 

Brzeszkiewicz, Andrzej Ciura, Barbara Derda, Mariola 
Florkowska, Marcin Hugo-Bader, Anetta Jakubowska, 
Tomasz Kijoch, Anna Kubaszewska, Teresa Kujawa, 
Patryk Majewski, Elżbieta Okraska, Klaudia Orych, Da-
nuta Rednowska, Sylwia Sejdak, Anna Socha, Mateusz 
Wojciechowski, Piotr Pętlak
Wyróżnieni wolontariusze: Weronika Gołaszewska, 
Katarzyna Majorek (Laureatka Ogólnopolskiego konkursu 
„8 Wspaniałych”), Katarzyna Beger, Karolina Nalbert, Dorota 
Plucińska, Jakub Sadowski, Jan Zieliński, Valentyna Yarych

Po raz trzeci Teresiński 
Ośrodek Kultury zorga-
nizował Powiatowy Kon-
kurs Literacki „Szufl ada”. 
Organizatorzy otrzymali 
64 prace, które 23 listo-
pada oceniło powołane 
wcześniej jury. Wręczenie 
nagród odbędzie się w nie-
dzielę 4 grudnia w TOK. 

W konkursie mogły wy-
startować wszystkie oso-
by, które nie są zawodowo 
związane z twórczością li-
teracką. Prace nadesła-
ły dzieci, młodzież i do-
rośli, próbując swych sił 
w opowiadaniach, repor-
tażu, wspomnieniach czy 
wreszcie poezji. Uczest-
nicy „Szufl ady” pisali o 
swoich uczuciach, o woj-
nie, naszym stosunku do 
uchodźców, o śmierci, uza-
leżnieniu, przyjaźni - tym 
wszystkim, co stanowi dla 

nich temat do rozważań. 
Różnorodność   tekstów, 
podział na kategorie wie-
kowe, waga podejmowa-
nych tematów sprawiły, że 
jury długo debatowało nad 
werdyktem.

Członkowie   komisji 
oceniali prace znając tyl-
ko wiek autorów, co do sa-
mego końca pozwoliło im 
zachować   bezstronność, 
a autorom anonimowość. 
Od organizatorów wiemy 
natomiast, że wzorem po-
przednich lat swój udział 
mocno zaznaczyli miesz-
kańcy Sochaczewa.

Laureatów   poznamy 
4 grudnia podczas uro-
czystego podsumowania i 
wręczenia nagród. Jedną z 
nich ufundowała „Ziemia 
Sochaczewska”. Nasza ga-
zeta opublikuje także wy-
brane prace lub ich frag-
menty. (sos)

Szufl ada była pełna
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Po prezentacji głos zabra-
ła prezes sochaczewskie-
go oddziału PZERiI Ma-
ria Sadowska. W kilku 
słowach podkreśliła rangę 
50-lecia organizacji i przy-
witała przybyłych gości. 
Na zaproszenie odpowie-
dzieli m.in. prezes zarzą-
du głównego PZERiI  Elż-
bieta Ostrowska, starosta 
Jolanta Gonta, burmistrz 
Piotr Osiecki, sekretarz 
miasta Joanna Niewia-
domska-Kocik, skarbnik 
powiatu Teresa Pawelak, 
dyrektor SCK Artur Ko-
morowski, prezes UTW Ja-
dwiga Urbaniak.

Były także dzieci z Nie-
publicznego   Przedszkola 
Diecezji Łowickiej im. św. 
Aniołów Stróżów w Socha-
czewie, które przygotowa-
ły dla seniorów piękny pro-
gram słowno-muzyczny. 

W tak wyjątkowym 
dniu nie mogło zabrak-
nąć życzeń i prezentów. 
Elżbieta Ostrowska wy-
raziła uznanie dla świet-
nego funkcjonowania so-
chaczewskiego   oddziału 
PZERiI.   Wręczyła   tak-
że Marii Sadowskiej Zło-
tą Odznakę Honorową 
za szczególne zasługi dla 
związku. Jest to najwyż-
sze odznaczenie przyzna-
wane przez tę organizację. 
Równie ciepło o działal-
ności sochaczewskich se-
niorów wypowiedział się 
burmistrz Piotr Osiecki. 
Wręczając   jubileuszowy 
upominek podkreślił, jak 
ważne są tego typu inicja-
tywy. Każdego dnia PZE-
RiI udowadnia, iż jest po-
trzebny i spełnia bardzo 
istotną rolę ośrodka inte-

grującego ludzi starszych, 
ale nadal cieszących się ży-
ciem, chcących poznawać 
świat, odkrywać jego rado-
sne strony. 

- W niedawnych cza-
sach pandemii, to właśnie 
takie organizacje jak pań-
stwa, pozwoliły wielu se-
niorom uniknąć ogrom-
nej samotności i poczucia 
wyobcowania – powiedział 
burmistrz.

Pogratulował pomy-
słów i sukcesów. Życzył sił 
do dalszej pracy oraz kolej-
nych równie pięknych ju-
bileuszy.

Prezenty wręczyła rów-
nież starosta Jolanta Gon-
ta, a także dyrektor Artur 
Komorowski. 

Związek przyznał na-
grody członkom socha-
czewskiego oddziału z naj-
dłuższym stażem. Maria 
Sadowska podsumowała 
też działalność oddziału 
w minionym roku. Senio-
rom udało się zorganizo-
wać cztery wyjazdy do te-
atru, bal karnawałowy w 
hotelu „Chopin”, trzy spo-
tkania integracyjne, pik-
nik, obchody Dnia Kobiet, 
wycieczki, w tym do Pary-

ża i Łodzi, wczasy w Dąb-
ku. A jeszcze w tym roku 
członkowie związku zapla-
nowali spotkanie wigilijne 
i zabawę sylwestrową. W 
przyszłym roku wybierają 
się na wczasy do Rewala i 
Pogorzelnicy.

Jubi leusz   uświetni-
li jeszcze młodzi wokali-
ści z prowadzonego przez 
Jolantę Kawczyńską Klu-
bu Piosenki, którzy swo-
imi wykonaniami ocza-
rowali publiczność. Na 

zakończenie części ofi cjal-
nej świetnie zaprezento-
wali się członkowie Sceny 
Seniora.

Sesja fotografi czna w So-
chaczewie miała miejsce 
3 czerwca. Dokładnie pół 
roku później jej efekty 
będzie można zobaczyć 
na specjalnej wystawie, 
podczas lokalnego fi nału 
projektu #ZobaczWięcej. 
Odbędzie się on w  sobotę 
3 grudnia, w godz. 14.00–
18.00, w Sochaczewskim 
Centrum Kultury przy ul. 
15 Sierpnia. 

#ZobaczWięcej  to projekt 
o tolerancji, zrozumieniu, 
sile i emocjach, o zobacze-
niu w człowieku człowieka 
a nie jego choroby. Magda-
lena Rdest-Nowak, artyst-
ka-fotografi czka, serią zdjęć 
chciała zwrócić uwagę na 
problematykę walki z no-
wotworami u kobiet. W or-
ganizowanej przez nią ak-
cji wzięło udział dwanaście 
miast i 365 kobiet. W maju 
i czerwcu tego roku sesje 
fotografi czne odbyły się w 
Krakowie, Katowicach, Ło-
dzi, Płocku, Poznaniu, Beł-
chatowie, Skierniewicach, 
Wrocławiu, Radomiu, War-
szawie, Gdańsku i Socha-
czewie. W każdym mieście 
przed obiektywem stanę-
ło około 30 kobiet boryka-
jących się z chorobą nowo-
tworową. Każda miała na 
sobie jedynie białą koszulę, 
symbolizującą czystość, ale 
też siłę w walce z trudnym 
przeciwnikiem.

Sochaczewską odsłonę 
akcji honorowym patrona-
tem objął burmistrz Piotr 
Osiecki. Z kolei jej koordy-
natorem na naszym tere-
nie jest Magdalena Jamka, 
zawodowo od lat związa-
na z sochaczewskim ra-

tuszem, kierownik Biura 
Rady Miejskiej, która sama 
borykała się z chorobą no-
wotworową.

- Zapraszamy na so-
chaczewski fi nał akcji już 
3 grudnia, gdzie na wysta-
wie będzie można obejrzeć  
efekty sesji fotografi cznej, 
porozmawiać z autorką i 
uczestniczkami.   Podczas 
wydarzenia wystąpi Maja 
Kapłon, fi nalistka progra-
mu muzycznego ,,� e Vo-
ice of Poland”. Czas umi-
lą również występy dzieci 
z zespołu ,,Wesołe Nutki” 
prowadzonego przez Ro-
berta Kolbowskiego oraz 
Anetę Sobieraj, a także wy-
stępy wokalne Adama Kło-
sa i Marie Vakulchik. Dla 
dzieci będzie przygotowa-
ny kącik z animatorem i 
wieloma ciekawymi atrak-
cjami – zachęca do odwie-
dzenia Sochaczewskiego 
Centrum Kultury, Magda-
lena Jamka.

Wydarzenie powiązane 
będzie również z akcją cha-
rytatywną na rzecz dwóch 
uczestniczek - Anety So-
bieraj oraz Anety Budyty, 
których sytuacja zdrowot-
na jest trudna i potrzebu-
ją wsparcia fi nansowego 
na dalsze leczenie. Zostaną 
przeprowadzone licytacje, 
loteria z cennymi nagroda-
mi, będzie rękodzieło prze-
kazane przez uczestnicz-
ki lub darczyńców. Goście 
będą mogli posilić się go-
rącą zupą, poczęstować 
pysznym ciastem od spon-
sorów. Zebrane fundusze 
trafi ą do puszek fundacyj-
nych z przeznaczeniem dla 
Anetek. 

(mf)

Związek ma już 50 lat
Od multimedialnej prezentacji wspomnień z półwiecza działalności sochaczewskiego 
oddziału Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów rozpoczęło się 
16 listopada spotkanie seniorów w Sochaczewskim Centrum Kultury. Frekwencja 
świadczyła, że oddział działa prężnie i idzie z duchem czasu.

Zobacz więcej na wystawie
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Pierwszą sesję otworzył 
przewodniczący   „doro-
słej” Rady Miasta Sylwester 
Kaczmarek. Pogratulował 
radnym odwagi, że chcą 
reprezentować środowisko 
swojej szkoły oraz zaufania 
kolegów i koleżanek. Mło-
dzieżowych radnych w sa-
morządowym świecie po-
witał również burmistrz 
Piotr Osiecki. 

Podczas sesji młodzi 
radni odebrali od Miejskiej 
Komisji Wyborczej zaświad-
czenia o wyborze na radne-
go. Złożyli uroczyste ślubo-
wanie, po czym przeszli do 
wyboru komisji skrutacyj-
nej, która czuwała nad prze-
prowadzeniem wyboru pre-

zydium. Przewodniczącym 
Młodzieżowej Rady Mia-
sta został Mateusz Tkacz, 
uczeń niepublicznego Ze-
społu Szkół Kształcenia Za-
wodowego mieszczącego się 
przy ul. Stadionowej, wi-
ceprzewodniczącym Wik-
tor Szymański, sekretarzem 
Tomasz Kamiński a skarb-
nikiem Maja Górczyńska.

Radni wysłuchali pre-
lekcji nt. „Funkcjonowanie 
młodzieżowych rad gmin 
we wspólnocie samorządo-
wej”. Podjęli też pierwszą 
uchwałę, w myśl której na 
opiekuna MRM wskaza-
li wolontariusza i radnego 
„dorosłej” rady miejskiej 
Piotra Pętlaka. Decyzję tę 
musi jeszcze potwierdzić w 
głosowaniu „dorosła” rada 

miasta. 
Przypomnijmy, że w 

skład Młodzieżowej Rady 
Miasta wchodzą miesz-
kańcy Sochaczewa w wie-
ku od 13 do 19 lat. Jej ka-
dencja trwa dwa lata. Jeśli 
któryś z radnych w tym 
czasie ukończy 20 lat, jego 
mandat   automatycznie 
wygasa. Przed wybraną do 
rady młodzieżą stoi sze-
reg odpowiedzialnych za-
dań. Jest to na przykład re-
prezentowanie interesów 

młodzieży wobec władz 
państwowych,   organów 
samorządu terytorialnego 
oraz samorządu uczniow-
skiego, czy promowanie i 
inspirowanie młodzieżo-
wej twórczości artystycz-
nej, działalności sportowej, 
charytatywnej. Radni będą 
mieli też za zadanie współ-
pracę z władzami miejski-
mi, oświatowymi oraz or-
ganizacjami w zakresie 
spraw bezpośrednio doty-
czących młodzieży.

Międzynarodowy Dzień Po-
staci z Bajek obchodzony jest 
na całym świecie i właśnie 
z tej okazji Miejskie Przed-
szkole nr 6 im. Juliana Tu-
wima w Sochaczewie zamie-
niło się w niezwykłą krainę 
bajkowych postaci. Placów-
ka szanuje także przeszłość, 
dlatego dzieci i kadra uczciły 
Narodowe Święto Niepodle-
głości.

Bajki towarzyszą dzieciom 
od najmłodszych lat, roz-
weselają i bawią, ale też 
przekazują ważne prawdy 
życiowe. Bajkowe postacie 
sprawiają, że świat dziecka 
staje się radosny i koloro-
wy. Tego dnia każda grupa 
w Miejskim Przedszkolu 
nr 6 zorganizowała zaba-
wy wymagające wykaza-
nia się znajomością treści 
bajek, tych popularnych i 
mniej znanych. Były mu-
zyczne zgadywanki bajko-
we, zabawy ruchowe oraz 
prezentacja   baśniowych 
przebrań.   Międzynaro-
dowy Dzień Postaci z Ba-
jek jest doskonałą okazją 
do rozwijania zaintereso-
wań czytelniczych wśród 
dzieci. Książki kształcą w 
dzieciach odpowiednie po-
stawy moralne, rozwijają 
dziecięcą fantazję, pamięć 
oraz wzbogacają słownic-
two.

11 listopada 1918 r. to 
dzień szczególny dla Po-
laków, dlatego społecz-
ność MP 6 świętowała ten 

wyjątkowy czas. Uroczy-
stość   poprzedziły przy-
gotowania dzieci do ob-
chodów - nauka wierszy,  
piosenek i tańców patrio-
tycznych,   wykonanie prac 
plastycznych   i   dekora-
cji. Przedszkolaki brały 
udział w dekorowaniu sal, 
w oknach pojawiły się bia-
ło-czerwone motyle, serca, 
fl agi. We wszystkich od-
działach powstały kąciki 
patriotyczne opowiadające 
o historii Polski, ale także 
namawiające do dostrzega-
nia piękna ojczyzny. Dzie-
ci obejrzały fi lm Instytu-
tu Pamięci Narodowej pt. 
„Polak Mały” oraz teledysk 
z piosenką „Jesteśmy Polką 
i Polakiem”. Wszyscy z po-
wagą i w dużym skupieniu  
recytowali wiersze patrio-
tyczne, słuchali pieśni le-
gionowych

10 listopada o godzi-
nie 11:11 wszystkie dzie-
ci, w strojach galowych, z  
upiętymi kotylionami, od-
śpiewały hymn państwowy 
w ramach akcji „Szkoła do 
hymnu”, a później robiły 
sobie zdjęcia w fotobudce 
w regionalnych ubiorach 
ludowych.

Narodowe Święto Nie-
podległości zapisało się już 
na stałe w kalendarzu uro-
czystości naszego przed-
szkola jako ważny, ale i ra-
dosny dzień. 

Miejskie Przedszkole 
nr 6 im. Juliana Tuwima 

w Sochaczewie 

Burmistrza odwiedzili w ratuszu niecodzienni goście, 5-latki z grupy „Owieczki” z Niepublicznego Przedszkola Diecezji Ło-
wickiej im. św. Aniołów Stróżów w Sochaczewie. Piotr Osiecki opowiadał maluchom, na czym polega jego codzienna praca. 
Każde z dzieci miało szansę na chwilę zasiąść w fotelu gospodarza miasta, który przygotował dla gości słodki poczęstunek. Na 
koniec zaprosił przedszkolaki wraz z rodzicami na miejskie Mikołajki, które odbędą w niedzielę 4 grudnia.

Mamy Młodzieżową 
Radę Miasta
8 listopada w sochaczewskich szkołach odbyły się wybory do Młodzieżowej 
Rady Miasta, w których toku wybrano 22 radnych. Za nami pierwsza sesja nowo 
powołanego gremium, która odbyła się 17 listopada.

Skład Młodzieżowej Rady Miasta kadencji 2022-2024: 
Oliwia Bartosiak, Wiktor Borowiec, Otylia Kinga 
Całczyńska, Wiktor Chaicki, Adam Ciuchciński, Mariusz 
Dąbrowski, Maja Górczyńska, Aleksandra Janiszewska, 
Tomasz Kamiński, Viktoria Krupa, Bartłomiej Daniel 
Kurzeja, Aleksandra Libera, Mateusz Odolczyk, Marcelina 
Orzeszek, Jan Pawłowski, Kacper Pisarek, Patrycja Proch, 
Wiktoria Szymańska, Mateusz Tkacz, Hubert Zagajewski, 
Natalia Zielińska, Zuzanna Zielińska.

Owieczki odwiedziły burmistrza

Dzień Bajek i Święto 
Niepodległości w przedszkolu
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Jolanta Sosnowska

Jak zapowiada sekretarz 
miasta, Joanna Niewiadom-
ska-Kocik, na ul. Podzam-
cze powstanie m.in. zagroda 
reniferów. - Mamy nadzie-
ję spotkać w niej gościa spe-
cjalnego – św. Mikołaja w 
swoich czarodziejskich sa-
niach. Każde dziecko będzie 
mogło napisać do niego list 
ze swoimi prośbami, zro-
bić zdjęcie, własnoręcznie 
ozdobić pierniczki, bomb-
ki i inne świąteczne gadżety. 
Do Sochaczewa przyjedzie 
także wielka wiedeńska ka-
ruzela, w amfi teatrze zoba-
czymy bożonarodzeniowe 
ozdoby i szopki, a na scenie 
wystąpią dla dzieci lokal-
ne zespoły. Koła Gospodyń 
Wiejskich rozłożą stoiska z 
wykonanymi przez siebie 
świątecznymi smakołyka-
mi, a  wszystkim tym atrak-
cjom będzie towarzyszył 
dwudniowy kiermasz bożo-
narodzeniowy - dodaje Jo-
anna Niewiadomska-Kocik.

Renifery 
i list do św. Mikołaja
Jak wygląda renifer, wiedzą 
chyba wszyscy. Kto nie zna 
Rudolfa i jego ciągnących sa-
nie kolegów? Podczas festynu 
będzie okazja, by sprawdzić, 
czy nos renifera jest napraw-
dę czerwony. Żywe zwierzę-
ta, wyjątkowo przyjazne z na-
tury, będą cierpliwie pozować 
do zdjęć z dziećmi. 

Najmłodsi będą tak-
że mieli niecodzienną oka-
zję napisania i wysłania li-

stu do św. Mikołaja. Święty 
ma na głowie tyle dziecię-
cych próśb, że pewnie nie 
spamiętałby   wszystkich 
przekazywanych ustnie. A 
list, to list. Obecne na miej-
scu elfy chętnie pomogą w 
stworzeniu wyjątkowej ko-
respondencji, która z ul. 
Podzamcze w Sochaczewie 
trafi  wprost do Rovaniemi 
w Laponii. Święty przyjmu-
je tam listy z całego świa-
ta, dlatego tak ważne jest, 
aby te, nadane w naszym 
mieście, były szczere, ale 
też przemyślane i wyróż-
niały się wśród innych. Bo 
musicie wiedzieć, że pocz-
ta św. Mikołaja to praw-
dziwe miejsce w Finlandii, 
gdzie w okresie przedświą-
tecznym elfy otrzymują na-
wet 30 000 listów dziennie! 
I każdy z nich czytają!

Pamiątki z festynu
Wyjątkową atmosferę mi-
kołajkowego święta na pod-
zamczu będzie można sa-
modzielnie   uwiecznić   w 
fotobudce. To doskonała 
okazja, aby sfotografować 
się w nietypowych ujęciach. 
Możecie wybrać fantazyj-
ne nakrycie głowy, gwiazd-
kową opaskę lub okulary, a 
może rogi renifera? Wypo-
sażona w takie rekwizyty 
fotobudka pomoże utrwalić 
ulotne chwile, gwarantując 
przy tym dobrą zabawę dla 
całej rodziny. 

Rozpoczęło się już ad-
wentowe odliczanie, a więc 
czas szykować się do świąt. 
4 grudnia będzie okazja, aby 

własnoręcznie ozdobić pier-
niczki, przygotować stro-
iki na wigilijny stół, bombki 
na choinkę, a nawet skarpe-
ty na prezenty. Niczego nie 
musicie przynosić z domu. 
Na warsztatach pod hasłem 
„Zrób to sam”, z pomocą ro-
dziców i animatorów, w pro-
sty sposób możecie wykonać 
piękne rzeczy dla siebie lub 
kogoś bliskiego, prawie takie 
jak w fabryce elfów u święte-
go Mikołaja. 

Karuzela marzeń 
jak zapach świąt
W tym roku na mikołaj-
kowym festynie czas umili 
dzieciom karuzela wiedeń-
ska, zwana również wenec-
ką. Karuzela ta ma niezwy-
kły urok - charakterystyczna 
muzyka, feeria barw, magia 
świateł, do tego ulubione baj-
kowe postacie, ruchome ko-
nie oraz pojazdy, to przepis 
na niezapomnianą zabawę. 
Karuzela wiedeńska na świe-
cie znana już od blisko czte-
rech wieków. Po raz pierwszy 

pojawi się w Sochaczewie, 
aby zabrać dzieci w magicz-
ną podróż w doborowym to-
warzystwie.

Organizatorzy nie zapo-
mnieli o dorosłych. W okoli-
cach podzamcza unosić się bę-
dzie zapach domowych świąt. 
Za sprawą Kół Gospodyń 
Wiejskich z naszego regionu 
na stoiskach znajdą się trady-
cyjne, bożonarodzeniowe po-
trawy, ciasta i inne wypieki. 
Wszystkie zostaną przygoto-
wane w domowych kuchniach 
według lokalnych, sprawdzo-
nych przepisów. Na pewno nie 
zabraknie pierogów z grzyba-

mi, czerwonego barszczu czy 
makowca, a wszystko to w 
otoczeniu własnoręcznie wy-
konanych ozdób.

Amfiteatr w gwiazdkowej 
scenerii

- Zapraszamy miesz-
kańców w niedzielę o godz. 
15.00. Oprócz wymienio-
nych już atrakcji, muzyką, 
tańcem i konkursami tętnił 
będzie amfi teatr. W baśnio-
wo - świątecznej scenerii za-
prezentują się zespoły Socha-
czewskiego Centrum Kultury, 
a wśród nich Studio Wokalne, 
zespół Presto, grupa tanecz-

na Abstrakt, Mundurowy Ze-
spół Wokalno – Instrumen-
talny Patria, Open Day Junior, 
Five Band, Klub Piosenki oraz 
Dziecięco Młodzieżowy Ze-
spół Pieśni i Tańca Folklorek 
- zachęca Joanna Niewiadom-
ska-Kocik. - Usłyszymy chór 
oraz zespół ludowy Państwo-
wej Szkoły Muzycznej I st. w 
Sochaczewie, Miejska Biblio-
teka Publiczna przygotowa-
ła quizy, mikołajowe puzzle, 
tworzenie łańcucha świątecz-
nego i wiele innych propozy-
cji. W amfi teatrze wręczone  
zostaną także nagrody Miko-
łajkowego Turnieju Szachowe-
go oraz Konkursu Świąteczne-
go SCK.

Mikołajki w amfi teatrze 
uświetni prezentacja szo-
pek bożonarodzeniowych. 
W konkursie organizowa-
nym przez Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bi-
twy nad Bzurą już po raz 
28. podziwiać będziemy 
stajenki małe i duże, malo-
wane i strugane, wykonane 
własnoręcznie przez naj-
młodszych oraz osoby do-
rosłe, we wszystkich moż-
liwych technikach.

Niedzielny   spotkanie 
ze św. Mikołajem potrwa 
do godz. 18.00, a jeśli jesz-
cze dopisze zimowa aura, 
będzie to zapewne udane 
popołudnie.  

W sobotę i niedzielę w 
godz. 12-18 festynowi bę-
dzie towarzyszył kiermasz 
bożonarodzeniowy,   któ-
rego stoiska znajdziemy 
w parku Chopina przy ul. 
Traugutta.

Mikołaj będzie gościem specjalnym
W pierwszą niedzielę grudnia, tuż przed dniem św. Mikołaja, obchodzić będziemy sochaczewskie Mikołajki. 
Wzorem ubiegłego roku odbędą się one w plenerze, na terenie podzamcza oraz w amfi teatrze. Warto zarezerwować 
sobie 4 grudnia, bo szykuje się moc atrakcji dla dzieci i dorosłych.

W kramnicach miejskich od-
był się IX Przegląd Piosenki 
Harcerskiej i Zuchowej „Spi-
rala”. Wydarzenie jak co roku 
przygotowała 1  Drużyna 
Harcerska im. św. o. Maksy-
miliana Kolbego z Teresina.

W  przeglądzie wzięła udział 
jedna gromada zuchowa 
i dziesięć drużyn harcerskich. 
Tegoroczna edycja była okazją 
do zaprezentowania również 

talentów „tekściarskich”. Wy-
konawcy przedstawili nie  tyl-
ko  z  uczuciem wyśpiewane 
piosenki, ale też ciekawe aran-
żacje muzyczne oraz samo-
dzielnie stworzone teksty pod 
konkretne piosenki. Na  sali 
pojawili się również rodzice i 
dziadkowie, którzy  dopingo-
wali swoje pociechy i trzyma-
li kciuki. 

Na  zakończenie wszy-
scy wykonawcy za swoją pra-

cę nad  artystyczną i  sceno-
grafi czną stroną otrzymali 
gromkie okrzyki oraz  pa-
miątkowe statuetki i  dyplo-
my, które wręczyły wspólnie: 
komendantka Hufca ZHP 
Sochaczew phm. Anna Wa-
silewska oraz komendantka 
przeglądu phm. Joanna Pie-
trasik.

Miłym akcentem wyda-
rzenia były życzenia i gratu-
lacje dla drużynowej 22 Dru-

żyny   Harcerskiej   „Sosenka” 
z Brochowa, druhny hm. 
Agnieszki Wójcik, z okazji ju-
bileuszu 50-lecia służby w 
ZHP oraz 30-lecia pełnienia 
funkcji drużynowej.

Patronat nad imprezą ob-
jął burmistrz Piotr Osiecki. 

Przedsięwzięcie sfi nanso-
wano ze środków Narodowe-
go Instytutu Wolności - Cen-
trum Rozwoju Społeczeństwa 
Obywatelskiego.

Nakręcamy „Spiralę”, czyli zuchy i harcerze rozśpiewani
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Na ostatniej sesji Rady 
Powiatu prezentował pan 
wynik fi nansowy szpitala 
za 2021 rok. Co wpłynęło 
na powstanie straty 
w wys. 1,38 mln zł?
Straty, jakie ponieśliśmy w 
ubiegłym roku, wynikają 
głównie z pandemii oraz ze 
zbyt niskiej wyceny usług 
przez NFZ.

Czy to oznacza, że przy-
jęliście za mało pacjen-
tów i dlatego wynik fi -
nansowy jest słabszy 
niż zakładano?
Z jednej strony tak, bo nor-
malna działalność szpitala 
została zakłócona przez co-
vid, pracowaliśmy w trybie 
pandemii, ograniczyliśmy 
liczbę planowanych zabie-
gów, pacjenci sami rezy-
gnowali z wizyt. Z drugiej 
strony dotychczas NFZ pła-
cił zaniżone stawki za pro-
cedury szpitalne. Dopiero 
teraz resort zdrowia zaczął 
je urealniać. Dodatkowo 
były problemy z dostawami 
i wzrostem cen niemal na 
wszystko, co szpital w tym 
czasie zamawiał.

Jest więc szansa, że 
obecny rok będzie fi nan-
sowo lepszy?
Myślę, że tak. Pokazują to 
dane za pierwsze półrocze. 
NFZ lepiej płaci za wyko-
nane endoprotezy stawów, 
za pediatrię.

Wracając do wspomnia-
nej sesji powiatu, w 
związku ze stratą szpita-
la zapowiadał pan pro-
gram naprawczy. Na 
czym ma on polegać? 
Wskazówką jest dla nas audyt 
wykonany na polecenie ban-
ku, w którym chcemy wziąć 
kredyt na bieżącą działalność. 

Kredyt na działalność?
Tak, to praktykowana przez 
wszystkich formuła. Szpi-
tal korzysta z kredytu, za-
nim nie otrzyma pieniędzy 
za nadwykonania. My od 

kwietnia działamy bez kre-
dytu i jesteśmy chyba jedy-
nym takim szpitalem w Pol-
sce. Ale wracając do audytu, 
działania naprawcze mają 
polegać na restrukturyzacji 
poszczególnych oddziałów 
szpitalnych.

Czy restrukturyzacja bę-
dzie polegać na redukcji 
kadry?
To nie tak. Sytuacja na ryn-
ku usług medycznych cią-
gle się zmienia. Na jedne 
zapotrzebowanie   rośnie, 
na inne maleje. Przyglą-
damy się tym tendencjom. 
Poza tym utrzymanie od-
działu zależy od posiada-
nej kadry medycznej. Tak 
było w przypadku psychia-
trii. Odeszli pracujący tam 
lekarze, a na ich miejsce nie 
było chętnych. W tej sytu-
acji nie mogliśmy utrzymać 
stacjonarnej psychiatrii.

Do tego tematu jeszcze 
wrócimy. Dopytuję o ka-
drę, bo szpital ciągle po-
szukuje lekarzy różnych 
specjalności i pielęgnia-
rek, kogo więc będą do-
tyczyć zwolnienia? Czy 
chodzi o administrację?
W ogóle nie mówimy o zwol-
nieniach. Rozmawiamy o 
przesunięciach, które z jed-
nej strony pomogą nam zra-
cjonalizować działalność, a 
z drugiej zatrudnić poszu-
kiwanych specjalistów, np. 
kardiologów, diabetologów, 
radiologów, rehabilitantów. 
Jeśli chodzi o tych ostatnich, 
to się już dzieje. NFZ pod-
niósł dla nich stawki i od 
razu mamy efekty. Następu-
je naturalna wymiana ka-
dry, której część odchodzi 
na emeryturę, a ich miejsce 
zajmują młodzi wykwalifi -
kowani pracownicy. Dzięki 
temu wprowadziliśmy pełną 
rehabilitację na oddziałach 
szpitalnych oraz wzmocni-
liśmy tę ambulatoryjną. Ko-
lejki oczekujących zaczęły się 
zmniejszać, terminy są krót-
sze.

Ale do poradni specjali-
stycznych nadal trzeba 
czekać miesiącami 
a pacjentów ciągle 
przybywa.
To dlatego, że brakuje nam 
lekarzy, o czym już mówi-
łem. Rynek pracy stał się 
bardzo trudny i mimo że 
od jutra mógłbym zatrud-
nić fachowców niemal we 
wszystkich dziedzinach, nie 
ma chętnych. Pani i czytel-
nicy pewnie dobrze wiedzą, 
ile kosztuje prywatna wizy-
ta u specjalisty. Ja nie mogę 
tyle zapłacić lekarzowi, ile 
zarobi w prywatnym gabi-
necie. Nie mogę również w 
nieskończoność   lekarzom 
już pracującym zwiększać 
liczby przyjmowanych pa-
cjentów. Problem można 
rozwiązać jedynie zatrud-
nieniem dodatkowej kadry 
medycznej. 

Czy program naprawczy 
obejmie SOR, tak aby 

skrócić czas oczekiwania 
na przyjęcie przez leka-
rza? Pacjenci skarżą się 
na wielogodzinne kolej-
ki, niezależnie od rodza-
ju dolegliwości. Minister-
stwo zdrowia zapowiada 
powrót do sobotnio-nie-
dzielnej pomocy me-
dycznej. Czy to usprawni 
działanie SOR?
Co do pomocy nocnej i so-
botnio-niedzielnej, to u nas 
działa ona cały czas. Sły-
szałem o jakichś nowych 
projektach ministerstwa, 
ale nie mam wytycznych w 
tej sprawie.  Natomiast jeśli 
chodzi o SOR, to jego dzia-
łanie usprawni poprawa 
sytuacji w przychodniach 
lekarzy   rodzinnych.   90 
proc. pacjentów zgłasza-
jących się do nas wieczo-
rem czy w weekendy twier-
dzi, że nie zostali przyjęci 
w przychodni, do której są 
zapisani.   Przypominam, 
że SOR jest dla osób, u któ-

rych występuje zagrożenie 
życia lub pogorszenie sta-
nu zdrowia. Nie możemy 
załatwiać pacjentów z bó-
lem gardła czy wysypką, 
bo te dolegliwości mogą 
poczekać do następne-
go dnia. POZ-ety powin-
ny zatrudniać tylu lekarzy, 
ilu potrzeba, aby obsłużyć 
zapisanych do przychodni 
pacjentów.

Ale są też takie sygnały, 
że pacjenci zgłaszają się 
na SOR, żeby móc wy-
konać badania, na które 
w normalnych okolicz-
nościach muszą czekać 
miesiącami. 
I tu wracamy do problemu 
braku kadry w poradniach 
szpitalnych. Już mówiłem, 
że szukamy radiologów, ale 
trzeba pamiętać, że znacz-
ną część badań wykonu-
ją lekarze specjaliści, któ-
rych także poszukujemy. 
Mam nadzieję, że sytuacja 

będzie się poprawiać, je-
śli NFZ zwiększy nakłady 
na wykonywane przez nas 
procedury oraz limity ba-
dań.

Z tym tematem wiąże 
się jeszcze jeden. Czy-
telnicy skarżą się, że nie 
mogą w szpitalu ode-
brać wyników zleconych 
badań i na ich ocenę 
muszą czekać do kolej-
nej wizyty u lekarza, a ta 
może się odbyć za kilka 
miesięcy. To bardzo wy-
dłuża diagnostykę i w 
przypadku poważnych 
problemów zdrowotnych 
uniemożliwia szybką po-
moc.
A po co pacjentowi wyni-
ki badań? To lekarz jest od 
ich interpretowania i zleca-
nia odpowiedniej terapii. I 
to lekarz decyduje, w jakim 
trybie mają być wykonane 
badania. Może je zlecić na 
cito, jeśli wymaga tego do-
bro pacjenta. 

A co, jeśli po kilku mie-
siącach oczekiwania na 
ponowną wizytę okaże 
się, że choroba zrobiła w 
organizmie takie spusto-
szenie, że leczenie bę-
dzie bardzo utrudnione, 
albo niemożliwe.
Jeszcze raz powtarzam, że 
wyniki są dla lekarza, nie 
dla pacjenta. Na tym po-
lega nowoczesna medycy-
na. To lekarz ponosi odpo-
wiedzialność za przebieg 
leczenia. Jeśli pacjent się z 
tym nie zgadza, to nie ro-
zumiem, po co szuka po-
mocy u specjalisty.

Obawiam się, że wiele 
osób nie zgodzi się z tą 
opinią.
Ja wiem, że część miesz-
kańców ma złe zdanie o 
szpitalu, ale chcę zapew-
nić, że pracujemy pełną 
parą, wykonaliśmy pro-
cedury w 125 procentach, 
co oznacza, że nie braku-
je chętnych do korzystania 

Ten rok może być lepszy
O fi nansach, kolejkach do specjalistów, programie naprawczym i planach na przyszłość, w tym pomyśle 
na uruchomienie zakładu opiekuńczo-leczniczego dla 90 pacjentów, z dyrektorem Szpitala Powiatowego 
w Sochaczewie, Robertem Skowronkiem, rozmawia Jolanta Śmielak-Sosnowska
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z naszych usług. Czekamy 
na zwrot należności z NFZ, 
wtedy poprawi się kondy-
cja fi nansowa szpitala i bę-
dziemy mogli zapropono-
wać wyższy poziom usług. 
Tak to widzę.

Wróćmy jeszcze do psy-
chiatrii. W dawnym szpi-
talu psychiatrycznym 
zorganizowano rehabi-
litację, która jest bar-
dzo ważna, ale czy w ta-
kim razie Sochaczew ma 
szansę na powrót psy-
chiatrii szpitalnej w cza-
sie, kiedy jest na nią tak 
duże zapotrzebowanie? 
Jak obecnie jest u nas 
rozwiązywany problem 
pomocy pacjentom psy-
chiatrycznym?
Nie widzę szans na otwar-
cie szpitala psychiatrycz-
nego w obecnym czasie, 
ponieważ nie mam ka-
dry zainteresowanej pra-
cą w szpitalu. Przypomnę, 
że poprzedni specjaliści 
odeszli w jednym czasie. 
Mamy natomiast porad-
nię zdrowia psychicznego, 
pracującą w systemie am-
bulatoryjnym. Z tego co 
wiem, nie ma tam kolejek.

To znaczy, że lekarze 
psychiatrzy chcą pra-
cować w poradni, a nie 
chcą w szpitalu?
Z mojej wiedzy wynika, że 
problemem są dla nich dy-
żury nocne. Takie otrzy-
małem   wyjaśnienia.   W 
miejsce oddziału psychia-
trii chciałem utworzyć za-
kład opiekuńczo-leczniczy. 

Czy jest to luźny po-
mysł, czy konkretny pro-
jekt do realizacji.
Zajmujemy się tym tema-
tem od półtora roku. Jest 
już gotowy projekt i złożo-
ny wniosek o pozwolenie 
na budowę, mamy także 
zapewnienie od starostwa 
o dofi nansowaniu w wy-
sokości 1,25 mln zł. Cze-
kamy na rządową dotację 5 
mln zł. Ale bez względu na 
to, kiedy ją otrzymamy, już 
rozpoczęliśmy prace re-
montowe.

To gdzie pan chce umie-
ścić tę placówkę?
Właśnie w byłym szpitalu 
psychiatrycznym, na pię-
trze. Na dole zostawimy 
rehabilitację, którą chce-

my jeszcze rozbudować. 
Być może uda się wpro-
wadzić obok ambulato-
ryjnej rehabilitację sta-
cjonarną.

Ilu pacjentów będzie 
mógł przyjąć zakład 
opiekuńczo-leczniczy?
Przewidujemy, że będzie to 
placówka na 90 łóżek. 

To dużo.
Planując takie przedsię-
wzięcie, muszę brać pod 
uwagę ekonomię. Mały za-
kład byłby nierentowny.

A ile będzie kosztowało 
jego uruchomienie?
Około 30 milionów zł. Li-
czymy przy tym na pań-
stwowe pieniądze z pro-
g r a m ów    m e d yc z nyc h 
przeznaczonych na geria-
trię.

No a co z personelem? 
Wcześniej narzekał pan 
na braki kadrowe.
Akurat z internistami nie 
mamy problemów. Nato-
miast jeśli będą potrzebne 
konsultacje specjalistów, 
to zapewni je szpital. Jeste-
śmy przecież po sąsiedz-
ku. Największą grupę będą 
tu stanowić pielęgniar-
ki i opiekunki medyczne. 
Mam nadzieję, że do czasu 
uruchomienia obiektu uda 
nam się je pozyskać. 

Kiedy może nastąpić 
otwarcie zakładu?
Modernizację i dostosowa-
nie budynku przewiduje-
my na trzy lata. 

1 października szpital 
uruchomił portal dla pa-
cjentów. Czy jest zainte-
resowanie e-usługami?
Owszem i bardzo się z tego 
cieszę. To zmniejsza kolejki 
w rejestracji, a pacjentom 
pozwala, bez wychodze-
nia z domu, zarejestrować 
się w poradniach specjali-
stycznych. Wiąże się z tym 
jeszcze jeden problem, że 
część pacjentów nie przy-
jeżdża na zarezerwowany 
termin, bez wcześniejsze-
go odwołania wizyty. To 
sprawia, że lekarz czeka, a 
inni nie mogą skorzystać z 
porady. Mam więc prośbę, 
aby w sytuacji, kiedy nie 
możemy dotrzeć do spe-
cjalisty w uzgodnionym 
terminie, odwołać wizytę.

Pracownia LUX MED za-
prasza panie w wieku 
50-69 lat na bezpłatne 
badania mammografi cz-
ne fi nansowane przez 
NFZ w ramach Programu 
Profi laktyki Raka Piersi. 
2 grudnia przyjedzie do 
Sochaczewa mobilna pra-
cownia mammografi czna.

W ramach programu do ba-
dania uprawnione są pa-
nie od 50 do 69 lat, ubez-
pieczone, które spełniają 
jeden z dwóch warunków: 
nie miały wykonanej mam-
mografi i w ciągu ostatnich 
24 miesięcy lub są w grupie 
ryzyka (rak piersi w rodzi-
nie u marki, siostry lub cór-

ki lub mutacje w obrębie ge-
nów BRCA1 lub/i BRCA2) i 
otrzymały pisemne wskaza-
nie do wykonania ponownej 
mammografi i po upływie 
12 miesięcy od ostatniego 
badania.

Mammobus będzie 
czekał na pacjentki 2 grud-
nia w godz. 8.30 - 14.30 

przy markecie Kaufl and. 
Rejestracja pod nr. tel. 
58  666-24-44 , 22  338-19-
60 . Do rejestracji należy 
przygotować dowód osobi-
sty a na samo badanie za-
brać zdjęcia lub płyty CD  z 
poprzednich mammogra-
fi i, o ile nie były wykona-
ne w pracowni LUX MED. 

Jolanta Sosnowska

W spotkaniu wzięli udział 
reprezentanci   placówek 
pomocow ych   z   terenu 
miasta - Miejskiego Żłob-
ka Integracyjnego, Śro-
dowiskowego Domu Sa-
mopomocy oraz Centrum 
Usług Społecznych, w któ-
rego skład wchodzi m.in. 
Dzien ny   Dom   Pomo-
cy Społecznej, świetlica 
opiekuńczo-wychowaw-
cza „Nasza Baza”, Klub 
Senior+ oraz wiele dzia-
łów zajmujących się bez-
pośrednią pomocą miesz-
k a ńcom.    Urocz y s toś ć 
otworzyła Joanna Kamiń-
ska - naczelnik Wydzia-
łu Polityki Społecznej i 
Ochrony Zdrowia, życząc 
zebranym samych zwy-
cięstw - małych i dużych.

Z kolei burmistrz Piotr 
Osiecki, składając życzenia 
wyróżnionym oraz tym, 
których nie było na spotka-
niu, przypominał, że ostat-
nie dwa lata to wyjątko-
wo trudny czas, który od 
pracowników socjalnych 
wymagał wiele wysiłku, 
poświęcenia i przyjęcia no-
wych obowiązków. Bo naj-
pierw covid, związana z 
tym trudna sytuacja spo-
łeczna i gospodarcza, a na-
stępnie wojna w naszych są-
siadów, która spotęgowała 
problemy zdrowotne, psy-
chiczne, fi nansowe i spra-
wiła, że przyjęliśmy tysiące 
uchodźców z Ukrainy.

- A państwo jesteście 
na pierwszej linii frontu, 
stykacie się z różnymi sy-
tuacjami, ludzkimi dra-
matami i wiem, że zawsze 
staracie się pomóc. Nikt z 
waszych   podopiecznych 
nie może powiedzieć, że 
trafi a na mur obojętności - 
mówił burmistrz.

O zakresie spraw, jaki-
mi zajmuje się sochaczew-

ska pomoc społeczna, niech 
świadczy lista nagrodzo-
nych. Są wśród nich osoby 
zajmujące się bezdomno-
ścią, uzależnieniami, pro-
blemami   psychicznymi, 
świadczeniami rodzinny-
mi, rozwiązywaniem pro-
blemów socjalnych w tere-
nie, czyli bezpośrednio w 
środowiskach wymagają-
cych pomocy czy interwen-

cji. Spraw do rozwiązania 
jest dużo więcej i wciąż ich 
przybywa, dlatego pracow-
nik socjalny to nie jest po-
pularny zawód. Dobrze, że-
byśmy zdawali sobie z tego 
sprawę,   przynajmniej w 
dniu ich święta.

Spotkanie 21 listopa-
da zakończył poczęstunek 
tortem i rozmowy w kulu-
arach. 

Bezpłatne badania mammografi czne 

Pracownicy socjalni 
mieli swoje święto
W kameralnych warunkach i w wąskim gronie odbyło się w urzędzie spotkanie z okazji 
Dnia Pracownika Socjalnego. Święto tej ważnej formacji samorządowej obchodzimy 
21 listopada. Były życzenia, dyplomy i nagrody, które wręczali burmistrzowie.

Nagrodzeni: 
Centrum Usług Społecznych
Zofi a Berent - dyrektor, pracownicy - Adrianna Michalska, Małgorzata Mitręga, 
Olga Kujawa, Sylwia Czaplarska-Pietrak, Damian Wasilewski, Renata Kubera, 
Beata Sobczak, Arkadiusz Mamcarz, Jacek Gratys
Środowiskowy Dom Samopomocy
Adrian Kamiński - dyrektor, pracownicy - Aneta Ciołkowska, Marcin Cybulski, 
Andrzej Kaliński
Miejski Żłobek Integracyjny
Izabella Bińkowska - dyrektor, pracownicy - Aleksandra Szewczyk, 
Justyna Ptaszyńska, Dominika Paduch-Szpatowicz, Malwina Archacka
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Koncert 

dla Niepodległej

„Cześć Ci Polsko!” to ty-
tuł koncertu, który odbył się 
18 listopada w Sochaczew-
skim Centrum Kultury w 
Boryszewie. W sali wido-
wiskowej wystąpił Mundu-
rowy Zespół Wokalno-In-
strumentalny Patria, pod 
kierunkiem   Arkadiusza 
Mamcarza. Zespół wykonał 
pieśni patriotyczne i zna-
ne piosenki żołnierskie, na-
wiązujące do najważniej-
szych momentów w historii 
Polski.

Koncert rozpoczął się 
utworem „Inka” w pięknej 
interpretacji Julii Matczak. 
W wykonaniu „Patrii”, pu-
bliczność usłyszała utwory 
podkreślające naszą naro-
dową tożsamość, m.in. „Le-
giony”, „Przybyli ułani pod 
okienko”, „Rozszumiały się 
wierzby płaczące”, „Piecho-
ta”. Nie mogło też zabrak-
nąć „Roty”, do śpiewania 
której dołączyła również 
publiczność. Wielkie bra-
wa zdobyła pieśń legionowa 
„Leguny w niebie” w wyko-

naniu Arkadiusza Mamca-
rza. Całości dopełniły wier-
sze, które zaprezentował 
Szymon Gajda.

W drugiej części kon-
certu na scenie zapre-
zentowali się zwycięzcy 
Konkursu Piosenki Patrio-
tycznej „Polskie Drogi”. 
Zaśpiewali: Julia Matczak, 
Maria Szułczyńska, Mi-
chalina Bodzak, Amelia 
Starzyńska, Amelia Ko-
bierecka, Emilia Głodek 
i Antoni Tomaszewski. 
Wzruszające, przejmują-
ce wykonania publiczność 
nagrodziła wielkimi bra-
wami.   Laureatom   kon-
kursu wręczono nagrody i 
statuetki wykonane w pra-
cowni CNC.art przez arty-
stę Artura Jeziorskiego. Po 
koncercie na publiczność 
czekała niespodzianka. W 
galerii ZeDeK, obok sali 
widowiskowej, była okazja 
by ponownie usłyszeć ze-
spół „Patria”. Na gości cze-
kał również słodki poczę-
stunek.

Szlakami bitwy nad Bzurą

Piąta edycja festiwalu, bę-
dącego wyrazem hołdu odda-
nego bohaterom walczącym 
w 1939 r, odbyła się 24 listo-
pada w gościnnych progach 
Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Nowej Suchej. Uczestni-
ków i gości uroczyście przy-
witali sekretarz gminy Anna 
Zatorska-Janiak,   dyrektor 
Sochaczewskiego   Centrum 
Kultury Artur Komorow-
ski, kierownik impresariatu 
SCK Magdalena Franaszek-
-Niewiadmoska oraz pomy-
słodawcy festiwalu – Jolan-
ta Kawczyńska i Arkadiusz 
Mamcarz. 

Część artystyczna roz-
poczęła się dość nietypowo 
– występem dzieci z Niepu-
blicznego Przedszkola Die-
cezji Łowickiej im. Św. Anio-
łów Stróżów, co pokazało, 
że patriotyzm potrafi  łączyć 
pokolenia. Przedszkolaki z 
grupy „Pszczółki” zaprezen-
towały bardzo bogaty pro-
gram, który nagrodzony zo-
stał gromkimi brawami. 
Kolejnym punktem spotka-
nia była projekcja fi lmu do-
kumentalnego „Pod Nowym 
Dębskiem padł”. Tuż po nim, 
scena należała już do senio-
rów. Wystąpiło 9 zespołów 
– Klub Senior+ z Centrum 
Usług Społecznych w Socha-
czewie, Zespół Śpiewaczy 
„Jarzębinki” z Puszczy Ma-
riańskiej, Zespół Śpiewaczy 
„Iwa” z Gminnej Biblioteki w 
Brochowie, Zespół „Srebrne 
Nutki” z Dziennego Domu 
Pomocy Społecznej w Socha-
czewie,   Teatralno-Wokal-

ny Zespół „Scena Seniora” z 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury, Zespół Wokal-
ny „Apasjonata” z Gmin-
nej Biblioteki w Rybnie, Ze-
spół Wokalny Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku z Socha-
czewa, Zespół „Iłowiacy” z 
Gminnego Ośrodka Kultury 
w Iłowie oraz Zespół Wokal-
ny „Cantabile” z Gminnego 
Ośrodka Kultury w Nowej 
Suchej. Zaprezentowany re-
pertuar dostarczył słuchają-
cym wielu wzruszeń. Podob-
nie jak recytacja wierszy w 
interpretacji Teresy Brysiak, 
Krystyny Zduńskiej, Ewy 
Boruckiej i Urszuli Kuczek z 
Grupy Teatralnej „Swojaki” 
z Gminnego Ośrodka Kul-
tury w Nowej Suchej. Szcze-
gólną uwagę przykuł wiersz 
autorstwa Ewy Kaczmarek o 
wymownym tytule „Pamięci 
mojego dziadka”.

Każdy zespół otrzymał 
pamiątkową statuetkę i po-
dziękowania za udział w fe-
stiwalu, który tradycyjnie 
zakończył się wspólnie za-
śpiewaną pieśnią „Czerwo-
ne maki na Monte Cassino”. 
Na koniec wszyscy zostali za-
proszeni na grochówkę oraz 
słodki poczęstunek przy ka-
wie i herbacie.

Wydarzenie   zorganizo-
wane zostało przy współpra-

cy Sochaczewskiego Centrum 
Kultury z Gminnym Ośrod-
kiem Kultury w Nowej Suchej.

Wędrujący Senioralny Festiwal Pieśni Patriotycznej i Piosenki Żołnierskiej „Szlakami Bitwy nad Bzurą” zapoczątkowany został 
w 2017 roku w Sochaczewskim Centrum Kultury. W kolejnych latach „zawędrował” do gmin powiatu sochaczewskiego – Iłowa, 

Brochowa, Rybna. W tym roku odbył się na terenie gminy Nowa Sucha, historycznie związanej z tematem festiwalu.
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Maciej Frankowski

W zmaganiach uczestni-
czyło siedem drużyn. Dru-
gie miejsce zajął klub se-
niora „Radosna Jesień” z 
Teresina. Na trzeciej lo-
kacie znalazło się stowa-
rzyszenie   „Włókienko”. 
Czwarte miejsce ex aequo 
zajęły aż cztery zespo-
ły: Dzienny Dom Pomo-
cy Społecznej w Sochacze-
wie, Klub Seniora w Iłowie, 
Klub Senior+ Sochaczew 
oraz Stowarzyszenie Eme-
rytów i Rencistów w Nowej 
Suchej.

Olimpiadę rozpoczę-
ła parada kapeluszy. Ko-
misja zdecydowała o przy-
znaniu trzech wyróżnień 
dla zespołów: Dziennego 
Domu Pomocy Społecz-
nej, klubu seniora „Ra-
dosna Jesień” z Teresi-
na oraz klubu Senior+ z 
Sochaczewa. Przyznano 
również wyróżnienia in-
dywidualne dla: Danuty 
Stępniak-Pomarańskiej, 
Anny Kamieniarczyk, Ha-
liny Płochockiej, Renaty 
Ciarki, Wiesławy Stapliń-
skiej, Adama Misiaka oraz 
członków klubu seniora z 
Iłowa. Puchary kibica tra-

fi ły z kolei do trzech dru-
żyn: z Teresina, Nowej Su-
chej oraz DDPS.

O prócz    kon k u ren-
cji punktowanych do kla-
syfi kacji generalnej olim-
piady, czyli: memoriady, 
rzutów do kosza, balanso-
wania piłką, procy XXL, 
kręgli, konkurencji „kół-
ko i krzyżyk”, rozegra-
ny został również turniej 
warcabowy. Jego zwycięz-
cą został Stanisław Sokół, 
drugie miejsce zajął Zbi-
gniew Jamka, a trzeci był 
Tadeusz Durczak.

Przygotowanie   olim-
piady wymagało zaanga-
żowania wielu osób. Dużą 
rolę odegrali wolontariu-

sze ze Szkoły Podstawo-
wej w Kozłowie Biskupim, 
pod wodzą Urszuli Mer-
gner, którzy dbali o prze-
bieg   konkurencji   spor-
towych.   W   organizacji 
imprezy, na każdym jej 
etapie, MOSiR wspierali 
wolontariusze z CUS. Se-
niorzy mogli skorzystać 
z poczęstunku przygoto-
wanego przez fi rmy „Lu-
krecja”, „Tęczowy Ogród” 
oraz „Mars Polska”. Za 
usługę kelnerską odpowia-
dali uczniowie z ZS im. J. 
Iwaszkiewicza, pod opieką 
Katarzyny   Bonat-Strzał-
kowskiej. Zawodnikom ki-
bicowali m.in. przedsta-
wiciele sochaczewskiego 

szpitala, policji, straży po-
żarnej oraz fi rmy „Avon”. 
Muzykę na żywo zapewnił 
zespół „Nasza kapela” z Te-
resina. 

W otwarciu zawodów 
wzięli udział: starosta - Jo-
lanta Gonta, zastępca bur-
mistrza - Marek Fergiński, 
naczelnik Wydziału Spor-
tu i Organizacji Pozarzą-
dowych - Agata Kalińska, 
radny miejski i kierownik 
Klubu Wolontariusza dzia-
łającego przy sochaczew-
skim CUS - Piotr Pętlak, 
dyrektor MOSiR - Anna 
Pawłowska   oraz   główny 
organizator   wydarzenia, 
kierownik hali – Renata 
Kubik. 

Do naszej redakcji zgło-
siła się mieszkanka So-
chaczewa z informacją, 
że odwiedzili ją dwaj męż-
czyźni w żółtych kamizel-
kach, którzy chcieli wejść 
do piwnicy jej domu, pod 
pozorem sprawdzenia, czy 
pomieszczenia można wy-
korzystać jako schronie-
nie w przypadku zagroże-
nia wojną.

Mieszkanka nie wpuściła ich 
do domu i słusznie zrobiła, 
bo wszystko na to wskazuje, 
że mamy do czynienia z ko-
lejnym sposobem oszustów 
na sprawdzenie, jakim mająt-
kiem dysponują starsze osoby.

Ostatnio media szero-
ko informowały, że stra-
żacy sprawdzają piwnice 
pod kątem ich przydatno-
ści jako schronienia np. w 
przypadku klęsk żywio-
łowych. To akcja przepro-
wadzana w całej Polsce na 
wniosek Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Admini-
stracji. Jednakże strażacy 
nie sprawdzają piwnic w 
domach jednorodzinnych!

Informacje te potwier-
dza ofi cer prasowy Ko-
mendanta   Powiatowego 
PSP w Sochaczewie - st. 
kpt. Rafał Krupa.

-   Prowadzimy   takie 
działania, ale nie w prywat-

nych domach. Sprawdzamy 
m.in. budynki użyteczności 
publicznej, wielorodzinne, 
usługowe, wszędzie tam, 
gdzie występuje podziemna 
kondygnacja. Nie wchodzi-
my jednak na teren prywat-
nych posesji. Wcześniej, w 
miarę możliwości, kontak-
tujemy się z zarządcą lub 
administratorem obiektu i 
dokonujemy inwentaryza-
cji. Czynności często odby-
wają się w jego obecności. 
Do tej pory strażacy w po-
wiecie sochaczewskim od-
wiedzili ok. czterystu ta-
kich miejsc, ale w żadnym 
przypadku nie było to bu-
downictwo jednorodzinne. 

Strażacy podczas wykony-
wania tych czynności ni-
gdy nie zakładają odblasko-
wych kamizelek, są ubrani 
w mundur. Posiadają też 
legitymację służbową i na 
prośbę zainteresowanego, 
w przypadku jakichkolwiek 
wątpliwości, mają obowią-
zek potwierdzić swoją toż-
samość. A o przypadkach 
próby wejścia do prywat-
nego domu, pod pozorem 
działań   inwentaryzacyj-
nych straży pożarnej, po-
winno się natychmiast in-
formować policję – mówi 
rzecznik   sochaczewskiej 
straży pożarnej.

(mf)

Próbowali wejść do domu

Sportowa rywalizacja 
podczas olimpiady seniorów
Uniwersytet Trzeciego Wieku zwyciężył w ósmej edycji Olimpiady Seniorów 
o Puchar i pod Patronatem Burmistrza Miasta Sochaczew. Impreza odbyła się 
w hali sportowej przy ul. Kusocińskiego.

Wieczór z Dickensem

Trzy przestrzenie. Prze-
szłość, teraźniejszość i 
przyszłość. I magia świąt 
Bożego Narodzenia, która 
daje nadzieję. Tak w skró-
cie można opisać wieczór 
w klubie Kontrast a raczej 
„Opowieść Wigilijną”, wy-
pełnioną słowami Dicken-
sa i świątecznymi piosen-
kami w wykonaniu Klubu 
Piosenki. A na zakończe-
nie spektaklu performa-
tywnego - minirecital w 
wykonaniu sochaczewskiej 
młodziutkiej, a jakże uta-
lentowanej piosenkarki - 
Karoliny Goźlińskiej. Do 

tego gorąca zimowa herbat-
ka, pachnąca pomarańczą i 
goździkami. Warto przyjść 
i spędzić trochę czasu w 
gronie przyjaciół. Z pewno-
ścią będzie już można po-
czuć magię świąt!

Udział   biorą:   Socha-
czewskie Centrum Kultury, 
Miejska Biblioteka Publicz-
na, Liceum Ogólnokształ-
cące im. Fryderyka Cho-
pina w Sochaczewie oraz 
dwutygodnik „Ziemia So-
chaczewska”.

Wstęp wolny. Rezerwa-
cje pod numerem telefonu 
46 863 07 68
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Uroczystość poprowadził pre-
zes Unii Boryszew – Roman 
Janiszek. W ramach podzię-
kowań za wieloletnią współ-
pracę wręczył kilkunastu 
osobom pamiątkowe meda-
le. Otrzymali je byli trene-
rzy drużyn biało-niebieskich: 
Zbigniew Siemieniec, Dariusz 
Minczenok;   przedstawicie-
le sponsorów klubu: Grzegorz 
Felczak (Hegor) i Karolina Ko-
bierecka (Rubin Trans). Po-
nadto uhonorowani zostali 
m.in: Lucyna Tępczyk, Marek 
Wernicki, Dariusz Kosiński, 
Ewa Kaczorowska, Marzena 
Kacprzak, Jan Borkowski, Mi-
rosław Grzybowski, Tomasz 
Ertman, Grzegorz Kocimski, 
Zbigniew Kaliński oraz na-
czelnik Wydziału Sportu i Or-
ganizacji Pozarządowych UM 
– Agata Kalińska. W imie-
niu burmistrza Piotra Osiec-
kiego medal odebrał jego za-
stępca Marek Ferigński, który 
wręczył prezesowi list gratula-
cyjny i prezent od samorządu 
miejskiego z okazji ćwierćwie-
cza klubu. 

- Przez 25 lata Unia Bory-
szew wychowała wiele poko-
leń dzieci i młodzieży. Klub to 
ludzie, tworzący go z pasją i w 
przypadku chociażby preze-
sa Romana Janiszka, również 
z ogromną charyzmą. W kil-
ku przypadkach byli zawodni-
cy są teraz trenerami kolejnych 
adeptów piłki nożnej w tym 
klubie. Dziękuję za wspania-

łą pracę wykonywaną dla na-
szego miasta. Mamy nadzieję, 
że w przyszłości uda się wam 
wyszkolić i ukształtować ko-
lejne piłkarskie talenty, że po-
jawi się taki sochaczewski Ro-
bert Lewandowski. Dzisiejszy 
jubileusz ma też poniekąd wy-
miar symboliczny, bo jesteśmy 
w końcu w trakcie mistrzostw 
świata – mówił Marek Fergiń-
ski. 

I rzeczywiście uroczy-
stość w kramnicach odbyła 
się trochę pod reżimem czaso-
wym, bo każdy chciał zdążyć 
na transmisję rozgrywanego 
tego dnia meczu na mundia-
lu Polska – Arabia Saudyjska. 
Trenerzy Unii: Michał Orliń-
ski, Adrian Binienda, Piotr 
Chmielak, Dawid Stypuła i 
Michał Foks wraz z ekipa-
mi z kolejnych roczników za-

wodników biało-niebieskich 
odbierali pamiątkowe jubi-
leuszowe medale. Jak wiel-
ką społeczność zawodników 
i ich rodziców stanowi UKS 
„Unia Boryszew”, pokazała 
przepustowość patio kramnic 
miejskich. Dekoracje prze-
prowadzono w turach – jedni 
wchodzili, drudzy wychodzi-
li. Na „skromnej” gali było w 
sumie ponad dwieście osób. 

Przypomnijmy, że bory-
szewski klub od 2016 roku nie 
prowadzi drużyny seniorów. 
Skupił się za to na piłkarskim 
szkoleniu dzieci i młodzieży. 
W Sochaczewie jest pod tym 
względem zdecydowanym li-
derem. Aktualnie w Unii Bo-
ryszew działa dziewięć dru-
żyn. 

Zwieńczeniem uroczy-
stości było wręczenie sta-

tuetek   dla   najstarszych, 
odchodzących z klubu za-
wodników – drużyny z 
rocznika 2005/2006 prowa-
dzonej przez trenera Micha-
ła Orlińskiego. Zespół ten w 
2021 roku zakończył sezon 
na drugim miejscu Woje-
wódzkiej Ligi Juniorów. Te-
raz zawodnicy przejdą do se-
niorskich drużyn. 

- Nie sprzedajcie honoru 
za 50 zł, bo na pewno dosta-
niecie propozycje od klubów 
z okolicznych gmin. Zostań-
cie lepiej w Sochaczewie, by 
reprezentować nasze miasto 
i podnosić w nim, niestety z 
kolan, poziom piłki nożnej. 
Jeśli chcecie dalej grać, Bzu-
ra Chodaków z pewnością 
przyjmie was do siebie  – mó-
wił do młodych piłkarzy pre-
zes Roman Janiszek.

25 lat Unii Boryszew
W sobotę 26 listopada w kramnicach miejskich odbył się jubileusz 25-lecia 
Uczniowskiego Klubu Sportowego „Unia Boryszew”. Pamiątkowe medale odebrali byli 
i obecni piłkarze biało-niebieskich, trenerzy oraz osoby wspierające działalność klubu.

Najstarsza, odchodząca z klubu drużyna 2005/06 została uhonorowana pamiątkowymi statuetkami

Po dwóch letnich odsłonach 
w plenerze, organizowane 
przez Miejski Ośrodek Spor-
tu i Rekreacji Wyzwanie 
Biegowe, przeniosło się tym 
razem pod dach. W sobotę 
26 listopada pięćdziesięcioro 
dzieci w wieku od 4 do 12 lat, 
w podziale na trzy kategorie 
wiekowe, rywalizowało na 
torze przeszkód przygotowa-
nym w hali przy ul. Kusociń-
skiego.  

Mali sportowcy mieli do po-
konania trasę zróżnicowaną 
dla każdej grupy wiekowej. 
W najmłodszej kategorii – 
4-6 lat – wystartowało czter-
naścioro dzieciaków. Mieli 
do pokonania 16 przeszkód, 
od podciągania się na linie 
na platformie na kółkach, 
po tor przeszkód na drabin-
kach, slalomy, skoki przez 
skrzynię, przewroty na ma-
teracu, czołganie się, strzał z 
procy, czy bieg przez opony. 
Zwyciężył Jakub Błaszczyk z 
czasem 1.59.32. Na drugim 
miejscu był Franek Trawiń-
ski (2.27.56), a jako trzeci tor 
ukończył Maksymilian Bocz-
kowski (2.29.04).

W kategorii 7-9 lat wy-
startowała najliczniejsza gru-
pa zawodników, bo aż 21. 
Czekało ich do pokonania 21 
przeszkód. Pierwsze miejsce 
zajął Kacper Dybowski z cza-
sem 2.09.84, drugie Przemek 
Gasik (2.17.37), trzecia była 
Oliwka Malak (2.20.77).

Najstarsze dzieci w wie-
ku 10-12 lat zmagały się ze 
wszystkimi 24 przygotowany-
mi przeszkodami. Wyzwania 

podjęło się piętnaścioro śmiał-
ków. Najlepszy czas - 2.14.52 – 
osiągnął Maks Mikulak. Na 
drugim miejscu był Krzysz-
tof Chojnacki (2.23.04), trzecia 
lokata przypadła Piotrowi Ja-
worskiemu (2.28.36).

Zwycięzcy otrzymali pa-
miątkowe puchary, a wszyscy 
uczestnicy medale, dyplomy 
i słodycze. Pełna klasyfi ka-
cja zawodów dostępna jest na 
stronie organizatora – mosir.
sochaczew.pl.

Warto podkreślić, że do 
rywalizacji stawiła się licz-
na grupa dzieciaków z dru-
żyn mikrusów, mini żaków i 
żaków RC Orkan Sochaczew, 
będących pod opieką trene-
ra Oktawiana Polakowskie-
go. Na zakończenie sam trener 
rugbowej młodzieży pokonał 
tor przeszkód. Zajęło mu to 
równe dwie minuty.

Imprezę   przygotowała 
kierownik hali Renata Kubik. 
Jednak nie udałoby się spraw-
nie przeprowadzić zawodów, 
gdyby nie pomoc wolontariu-
szy ze Szkoły Podstawowej w 
Kozłowie Biskupim na czele 
z Urszulą Mergner oraz rów-
nie licznej grupie osób z Klu-
bu Wolontariusza działające-
go przy sochaczewskim CUS, 
na czele z Piotrem Pętlakiem. 
Wolontariusze czuwali nad 
przebiegiem konkurencji, nad 
bezpieczeństwem   zawodni-
ków, kręcili balony, malowa-
li buzie, robili watę cukrową 
i umilali czas najmłodszym, 
zgromadzonym w małej sali, 
na towarzyszącym zawodom 
sportowym   wydarzeniu   z 
okazji Dnia Pluszowego Misia.

Halowy tor przeszkód

W hali przy ul. Chopina 
trwają rozgrywki XXVIII 
edycji Amatorskiej Ligi 
Piłki Siatkowej. Druży-
ny złapała jednak lekka 
„zadyszka”. Jest pierwszy 
walkower, a mecze VI ko-
lejki w ogóle się nie odbyły. 

Piąta seria spotkań mia-
ła miejsce w niedzielę 20 
listopada. W pierwszym 
starciu, aktualny lider roz-
grywek, Volley Team Pa-
protnia, pokonał bez stra-

ty seta ekipę z Bielic. Drugi 
mecz nie odbył się. Zespół 
„Szefy” nie zebrał składu i 
oddał walkowera na rzecz 
Piasta   Fel iksów.   Trze-
ci mecz rozstrzygnął się 
po tie-breaku. Sochaczew-
ski Volley, mimo iż prowa-
dził po dwóch partiach, to 
ostatecznie pokonał Spartę 
Szczytno dopiero w piątym 
decydującym secie.

Mecze szóstej kolejki, 
zaplanowane pierwotnie w 
sobotę 26 listopada, nie od-

były się ze względu na roz-
grywany tego dnia o 14.00 
mecz mistrzostw świata w 
piłce nożnej Polska – Ara-
bia Saudyjska. Pierwsze 
spotkanie w hali w Choda-
kowie miało się rozpocząć 
o 9.00. Ostatecznie wszyst-
kie spotkania tego dnia zo-
stały odwołane i odbędą 
się w innych terminach.

Następną siódmą ko-
lejkę zaplanowano na nie-
dzielę 4 grudnia. W ra-
mach niej Szefy zagrają 

z Wyszogrodem, Vol-
ley Sochaczew z Bielicami 
a Sparta Szczytno zmie-
rzy się z Piastem Feliksów. 
Pauzować w tej serii spo-
tkań będzie Volley Team 
Paprotnia.

Wyniki V kolejki (20.11)
Volley Team Paprotnia – KS Bielice 3:0 
(25:21, 25:22, 25:19)

MVP:  Mariusz Konopka (Volley Team Paprotnia)
Szefy – KS Piast Feliksów 0:3 – walkower 
Volley Sochaczew – GUKS Sparta Szczytno 
3:2 (25:21, 25:13, 24:26, 21:25, 15:12)

MVP:  Michał Werłaty (Volley Sochaczew)

Siatkarze grają albo i nie grają
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Opr. Maciej Frankowski

Pierwsze ze spotkań odbyło 
się w chodakowskiej hali w 
piątek 18 listopada. Do So-
chaczewa przyjechał zespół 
z Częstochowy. W otwiera-
jącym pojedynku Irina Cio-
banu przegrała co prawda 
pierwszego seta z Anasta-
siya Dymytrenko, lecz osta-
tecznie pokonała rywalkę 
po czterech partiach. Dru-
ga Ukrainka grająca w czę-
stochowskim klubie, Tety-
ana Bilenko wygrała z Iloną 
Sztwiertnią i w meczu był 
remis. Prowadzenie SKTS 
zapewniła Zuzanna Wiel-
gos, pokonując w trzech 
wyrównanych setach Rok-
sanę Załomską. Najwię-
cej emocji przyniósł ostatni 
pojedynek, który zakończył 
się dopiero po piątym secie. 
Tetyana Bilenko prowadzi-
ła z Iriną Ciobanu 2:1, jed-
nak dwie ostatnie partie 
należały do liderki SKTS. 
W decydującym secie Ru-
munka, grając na przewa-
gi, pokonała ostatecznie 
doświadczoną defensorkę 
13:11, zapewniając socha-
czewskiej drużynie zwycię-
stwo za pełną pulę trzech 
punktów. 

Dwa dni później, w 
niedzielę 20 listopada, te-
nisistki zagrały, co cieka-
we, pierwszy w tym sezo-
nie mecz na wyjeździe (aż 
sześć z ośmiu spotkań w 

rundzie jesiennej SKTS ro-
zegrał w Sochaczewie). Ze-
spół Bronisława Gawryl-
czyka wybrał się do Łomży 
po kolejne zwycięstwo. Ale 
i tym razem łatwo nie było 
– aż trzy pojedynki w tym 
spotkaniu rozstrzygnął 
dopiero piąty set. W pierw-
szej grze, była zawodnicz-
ka sochaczewskiego klubu, 
Magdalena Sikorska pro-
wadziła z Zuzanną Wielo-
gos 2:0. Zuza wyrównała, 
lecz uległa w decydującej 
partii. Wynik meczu wy-
równała Irina Ciobanu, 
lecz też nie bez problemów 

i z dużym szczęściem. 
Anna Brzyska prowadzi-
ła z nią 2:0, lecz trzy ostat-
nie sety należały do pierw-
szej rakiety SKTS. Ilona 
Sztwiertnia poradziła so-
bie bez straty seta ze swoją 
rywalką a zwycięski trzeci 
punkt dla zespołu z Socha-
czewa zdobyła Irina. Poje-
dynek z Magdaleną Sikor-
ską również rozstrzygnął 
się dopiero po piątej partii. 

W poniedziałek 21 li-
stopada tenisistki stoło-
we powróciły do hali przy 
ul. Chopina, aby zagrać w 
derbach Mazowsza z ekipą 

z Nadarzyna. Wynik spo-
tkania otworzyła nieza-
wodna Irina Ciobanu, któ-
ra pokonała w trzech setach 
Paulinę Krzysiek. Prowa-
dzenie podwyższyła Ilona 
Sztwiertnia. Aby wygrać 
z 20-letnią Japonką Reiną 
Aso, potrzebowała jednak 
aż pięć setów. Jako numer 
trzy w zespole Nadarzyna, 
do stołu podeszła, też do-
brze znana sochaczewskim 
kibicom, była zawodnicz-
ka SKTS, Katarzyna Grzy-
bowska-Franc. Pokazała, że 
nie zapomniała, jak się gra 
na najwyższym poziomie, 

pokonując Zuzannę Wiel-
gos bez straty seta. Ostatni 
zwycięski punkt wywalczy-
ła Irina Ciobanu, która wy-
grała z Reiną Aso 3:1. Tym 
samym Rumunka, z bilan-
sem 11 zwycięstw i dwóch 
porażek w tym sezonie, zo-
stała liderką w rankingu in-
dywidualnym Ekstraklasy 
Kobiet w Tenisie Stołowym.

Sochaczewski Klub Te-
nisa Stołowego zajmuje ak-
tualnie drugie miejsce w ta-
beli ekstraklasy. Liderem 
jest zespół z Tarnobrzega, 
mający na swoim koncie 
komplet ośmiu zwycięstw. 

SKTS w rundzie jesien-
nej ma do rozegrania jesz-
cze jedno spotkanie. Zespół 
prowadzony przez Broni-
sława Gawrylczyka poje-
dzie 10 grudnia do Torunia. 

Tydzień wcześniej, w 
niedzielę 4 grudnia, klub 
zaprasza na XI edycję tur-
nieju „Rodzina na medal”. 
Zawody odbędą się w hali 
przy ul. Kusocińskiego. 
Zapisy od 10.00, początek 
turnieju o godz. 10.30. Tra-
dycyjnie zagrają rodzinne 
drużyny, składające się z 
co najmniej jednego dziec-
ka i jednej osoby dorosłej. 

Komplet punktów w trzech meczach
Drużyna Sochaczewskiego Klubu Tenisa Stołowego ma za sobą kolejną intensywną sesję rozgrywek ligowych. 
Tym razem zespół Bronisława Gawrylczyka w cztery dni zagrał trzy mecze, wygrywając wszystkie starcia 3:1. 
Klub z naszego miasta jest wiceliderem w tabeli ekstraklasy. 

SKTS Sochaczew - Bebetto AZS UJD Częstochowa 3:1
Irina Ciobanu - Anastasiya Dymytrenko 3:1 (9:11, 11:8, 12:10, 11:4)
Ilona Sztwiertnia - Tetyana Bilenko 1:3 (8:11, 4:11, 11:8, 6:11)
Zuzanna Wielgos - Roksana Załomska 3:0 (12:10, 11:8, 12:10)
Irina Ciobanu - Tetyana Bilenko 3:2 (11:8, 11:13, 5:11, 11:6, 13:11)

KU AZS ANS Łomża – SKTS Sochaczew 1:3
Magdalena Sikorska - Zuzanna Wielgos 3:2 (12:10, 11:7, 6:11, 6:11, 11:9)
Anna Brzyska - Irina Ciobanu 2:3 (11:7, 11:6, 11:13, 9:11, 8:11)
Weronika Łuba-Arnista – Ilona Sztwiertnia 0:3 (9:11, 4:11, 6:11)
Magdalena Sikorska - Irina Ciobanu 2:3 (8:11, 9:11, 11:7, 11:9, 3:11)

SKTS Sochaczew – MUKS Start Nadarzyn 3:1
Irina Ciobanu - Paulina Krzysiek 3:0 (11:8, 11:9, 11:6)

Ilona Sztwiertnia - Reina Aso 3:2 (9:11, 11:9, 10:12, 11:5, 11:7)
Zuzanna Wielgos - Katarzyna Grzybowska-Franc 0:3 (5:11, 3:11, 12:14)

Irina Ciobanu - Reina Aso 3:1 (11:7, 11:7, 3:11, 11:7)

Ponad 150 zawodników z 15 
klubów wzięło udział w Ma-
zowieckim Turnieju Judo 
Dzieci i Młodzików, który 
odbył się w sobotę 19 listo-
pada w hali MOSiR przy ul. 
Kusocińskiego. Organizato-
rem zawodów był UKS „Sió-
demka” Sochaczew. 

Imprezę otworzył trener Ja-
nusz Piechna, który przywi-

tał przybyłych gości i wrę-
czył podziękowania osobom 
wspierającym   działalność 
klubu. Na dwóch matach, w 
czterech kategoriach wieko-
wych, rywalizowali zawod-
nicy w wieku od 9 do 15 lat. 
Gospodarze zawodów UKS 
„Siódemka” Sochaczew wy-
stawili do zawodów blisko 
30 reprezentantów. Wywal-
czyli oni w sumie 15 me-

dali – siedem złotych, sześć 
srebrnych i dwa brązowe.

Na najwyższym stopniu 
podium stanęli: Ingrid Ko-
modowski, Maja Janiszew-
ska, Alicja Romaniuk, Oskar 
Woźniak, Filip Kaźmierski, 
Szymon Kaźmierski i Jan 
Orliński. Srebrne medale 
zdobyli: Kacper Kraszewski, 
Miłosz Żakowski, Michalina 
Spilaszek, Urszula Tarczyk, 

Dawid Adamski oraz Daniel 
Sanchez-Groński. Na trze-
cim miejscu zawody ukoń-
czyli Makar Makar i Marcel 
Wichrowski. Ponadto piąty 
był Wincent Komodowski a 
siódme miejsca zajęli Adam 
Kosiński i Marcel Orych.

Gościem specjalnym za-
wodów był Zbigniew Rau-
bo. Utytułowany bokser był 
uczestnikiem   mistrzostw 

świata oraz Europy. To m.in. 
czterokrotny mistrz Pol-
ski. Pięściarz już po zakoń-
czeniu kariery na ringu, 
jako trener, prowadził ta-
kich zawodników, jak Prze-
mysław Saleta, Maciej Ze-
gan, Krzysztof Włodarczyk, 
czy Artur Szpilka. Wśród 
jego podopiecznych był tak-
że Krzysztof Jotko walczący 
dla UFC.

Kameralny turniej judo dzieci i młodzieży UKS „Siódemki”




